
بی تفاوتی مسئولین:

ضرورت اقدام برای تامین 
آب وبرق منطقه حلقه دره 

حلقه دره بعدازمنطقه کیانمهرکرج ودرنزدیکی مسکن مهر شهرک 
ابریشم  می باشد،که منتهی به جاده ماهدشت ودرجوار محدوده 
ی شهرداری چهارباغ میباشد،که ظاهرآن بسیار متفاوت از مناطق 
مسئولین  درادوارگذشته  میباشد،  ومهرشهر  سرسبزچهارباغ 
مدیریت شهری محلی رابه نگهداری سگهای بلاصاحب اختصاص 
دادندکه درواقع محل دپوزباله هاوبازیافت ودفن زباله های شهری 
بود،درحال حاضرنیزاین منطقه تحت نظارت شهرداری برای مدیریت 
پسماندوزباله های شهری وتولیدکمپوست وهمچنین نگهداری ومحل 
انتقال سگهای بلاصاحب است. منطقه ای در۳۰ کیلومتری پایتخت محروم از امکانات اولیه وخدمات 
شهری ازجمله آب وبرق که باامکانات  بسیارمحدود اداره میشود،درحال حاضر بعدازساخت شهرک 
ابریشم دیگر آنجا منطقه ی دورازسکنه وتردد نیست وهمچنین به دلیل وجود ادارات وموسسات 
وساختمانهای سازمان پسماند وهمچنین وجود پناهگاه سگهای بلاصاحب نیاز بیشتری به امکانات 
دارد که ازاین وضعیت غیرقابل تحمل حتی برای حیوانات رهایی یابد،وصدالبته تردد کارمندان وپرسنل 
مستقردراین محدوده شرایط کاروخدمات رسانی راآسانتر میکند. پس از پیگیری وضعیت آب حلقه 
دره  متوجه شدیم بااینکه لوله آب چهارباغ ازنزدیکی آنجامیگذرد،اما مسئولین آب وفاضلاب چهارباغ 
به بهانه اینکه حلقه دره درمحدوده چهارباغ لحاظ نشده است از آبرسانی امتناع میکنند،وفقط توسط 
سازمان سیمامنظروفضای سبزکرج گاهی بامنبع آبرسانی میشود،که بسیارناچیزاست ودرحدرفع 
تشنگی سگهای نگهداری شده هم نیست. دراین زمینه آبفای استان البرزوکرج به فاصله سه کیلومتری 
درشهرک ابریشم آبرسانی کرده ولی همچنان به منطقه حلقه دره بی تفاوت است که ضرورت پیگیری 
مسئولین دراین زمینه مطالبه ی تمامی دوستداران طبیعت وحیوانات است،چراکه دراین گرمای 
شدید، تحمیل چنین وضعیتی برای حیوانات دورازانسانیت واخلاق وشرع است،همچنین فقدان آب 
کافی چهره ای بسیارزشت ترو آلوده ترازحلفه دره نمایان کرده است. ازمواردمهم زیرساخت شهری 
تامین برق منطقه حلقه دره است که اداره برق شهرستان چهارباغ ازنصب روشنایی درمسیرجاده 
دریغ میکندوترددو خدمات درمنطقه حلقه دره راباقطعی های مکرروفرسودگی مسیرتوزیع برق 
دشوارمیکند. ضرورت رسیدگی سریع واقدام برای این خدمات اولیه درنزدیکی پایتخت توسط اداره 

مدیرمسئول طلوع البرزبرق البرز، وتدبیری در برق رسانی به این منطقه  کاملا مشهوداست.
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اما و اگرهای غذا رسانی به حیوانات شهری

مهربانی با حیوانات؛ شاخص توسعه یافتگی
یک روز می گویند غذا رسانی به سگ ها و گربه های شهری بیماری را زیاد می کند و روز دیگر می گویند موش های تهران به دلیل غذا رسانی به گربه ها بیشتر شده اند. یک روز از ممنوع بودن غذا رسانی به حیوانات بی سرپرست 

در کشورهای توسعه یافته صحبت می شود و روز دیگر اعلام می شود در این کشورها اصلا حیوان بی سرپرستی وجود ندارد؛ اما این اطلاعات تا چه حد صحیح و علمی هستند و چه میزان از آن به باورهای غلط عامیانه 
بازمی گردد؟ در این زمینه با مجتبی طباطبائی، پژوهشگر محیط زیست و مسئول کمیته مدیریت اخلاقی حیوانات شهری در شبکه تشکل های محیط زیستی کشور گفتگویی ترتیب دادیم که چکیده اش را در زیر می خوانید.

ثنا  روغنی
رویداد امروز

امروزه در مورد غذا رسانی به حیوانات شهری به ویژه سگ ها و گربه ها 
شاهد یک دوقطبی در کشور هستیم. در یک سو عده ای معتقدند غذا 
رسانی مطلقا کار غلطی است و عده دیگری معتقدند غذا رسانی کار 
بدون ایرادی ندارد و هیچ محدودیتی برای آن قائل نیستند. ریشه این 
نگاه صفر و یک در کم دانشی افراد و عدم توجه به منابع علمی است. 
در مواجهه با این دوقطبی ها بجای انتخاب شتاب زده یکی از دو سر 
طیف و رد کردن بی منطق و کامل طرف، دیگر نیازمند اندکی تأمل، 
مرور منابع علمی و بررسی تجربیات جهانی هستیم. چه بسا راه درست 
در هیچ یک از دو سر طیف نباشد. در سطح جهانی و بر اساس منابع 
علمی معتبر مبحث »غذا رسانی مسئولانه« مطرح شده است که باید 

بیش ازپیش به آن توجه شود.
معمولا مخالفین غذا رسانی با توسل به این ادعا که غذا رسانی باعث 
افزایش جمعیت سگ ها و گربه ها می شود این کار را غلط می دانند. 
اگر مطالعات علمی و نظر متخصصان رابطه دسترسی به منابع غذایی 
و افزایش جمعیت را تائید می کرد این موضوع می توانست نقد جدی 
به مسئله غذا رسانی باشد چون هیچ کس موافق افزایش جمعیت 
حیوانات بی سرپرست شهری نیست؛ زیرا این حیوانات زندگی بسیار 
سختی را تجربه می کنند، شرایط رفاهی نامطلوبی دارند و در طول 
حیات کوتاهشان در معرض انواع و اقسام بیماری های دردناک قرار 
می گیرند و به شکل معمولا زجرآوری می میرند. پس کاهش جمعیت 
حیوانات بی سرپرست به نفع خود حیوان، محیط زیست و انسان ها است 
اما برخلاف دیدگاه رایج عدم غذا رسانی به کاهش جمعیت آن ها منجر 
نمی شود. از طرف دیگر زباله گردی ریسک انتقال بیماری ها به ویژه 
بیماری های مشترک بین انسان و حیوانات را افزایش می دهد و بر 
همین اساس بدون اینکه در کاهش جمعیت توفیقی داشته باشیم با 
عدم غذا رسانی مسئولانه و رشد زباله گردی به افزایش بیماری های 
مشترک انسان و حیوان و همچنین انتقال آلودگی کمک می کنیم و 

سلامت و بهداشت عمومی را به خطر می اندازیم.

در مورد مدیریت حیوانات شهری در کشورهای توسعه یافته اخبار 
جعلی و دروغین بسیاری به گوش ما می رسد و متأسفانه رسانه ها 
اخبار را بدون اعتبارسنجی و صرفا به دلیل وجود عنصر جذابیت 
انتشار می دهند. به عنوان مثال می گویند »غذا رسانی به حیوانات 
شهری در کشورهای توسعه یافته ممنوع است و جریمه نقدی 
دارد« و در کنار آن همچنین ادعا می شود که »در کشورهای 
توسعه یافته سگ و گربه بی سرپرست یافت نمی شود«. با بررسی 
این دو نظر کنار هم متناقض بودن آن ها آشکار می شود. با چه 
وضع  جریمه  و  قانون  ندارد  وجود  که  حیوانی  برای  توجیهی 
می شود؟ کشورهای توسعه یافته عضو سازمان جهانی بهداشت 
حیوانات هستند و بر اساس آن ملزم به رعایت دستورالعمل های 
آن هستند. از اولین اصول رفاه حیوانات سازمان جهانی بهداشت 
حیوانات این است که حیوانات گرسنگی، تشنگی و سوءتغذیه 
تحمل نکنند بنابراین در هیچ کشور توسعه یافته ای وضعیت های 
رفاهی نامساعد برای حیوانات، مانند گرسنگی، بیماری و سوءتغذیه 
پذیرفته نیست و در صورت مشاهده حتما اقداماتی متناسب با 

شرایط انجام می شود.
کشورها با توجه به جمعیت سگ ها و گربه های بی سرپرستشان 
به دودسته کلی تقسیم می شوند. دسته اول کشورهایی که موفق 
شده اند جمعیت حیوانات بی سرپرستشان را به صفر برسانند و 
دسته دوم کشورهایی که همچنان در آن ها جمعیت قابل توجهی از 
حیوانات بی سرپرست زندگی می کنند. بر این اساس در کشورهایی 
که کلونی سگ و گربه بی سرپرست ندارند، ازآنجایی که غذا رسانی 
به حیوانات حیات وحش صحیح نیست، بسیاری مواقع غذا ندادن 
به حیوانات به طور عام بیان و تبلیغ می شود و اساسا در مورد سگ 
و گربه بی سرپرست شهری مصداق ندارد. اگر به هر دلیلی حیوان 
اهلی بی سرپرستی یافت شود )معمولا گم شده( آن حیوان به مراکز 

واگذاری منتقل می شود تا سرپرست جدیدی برای آن پیدا شود.

حیوانات  جمعیت  افزایش  مطالعات،  اساس  بر 
و  انسان  جمعیت  افزایش  درنتیجه ی  شهری 
پیشروی مناطق شهری و نیمه شهری در فقدان 
برنامه مدیریت جمعیت امری کاملا بدیهی است 
بااین حال بسیاری از مدعیان محیط زیست کشور 
)خواه مارک دار و خواه بی مدرک( ضمن جهل و 
بی خبری از مبانی اولیه جمعیت حیوانات شهری، 
در ابراز نظرهایی سهل انگارانه غذا رسانی را دلیل 

افزایش جمعیت عنوان کرده اند.
چنانچه گفته شد بررسی علمی نشان داده است 
که دسترسی به غذا عامل مؤثر در جمعیت کل 
نیست؛ اما برخلاف تبلیغات هم از طرف برخی از 
غذارسان ها در بزرگنمایی از کارشان و هم مخالفان 
مورد  در  ایران، مخصوصا  در کشور  رسانی،  غذا 
سگ ها غذا رسانی بخش بسیار ناچیزی از منابع 
غذایی را تأمین می کند و عملا بودونبود آن حتی 
در رفاه حیوانات نیز تأثیر معناداری ندارد؛ اما خطر 
بزرگ انتشار اطلاعات غلط در تأثیر غذا رسانی، 
نادرست به مسئولین است که  این پیام  ارسال 
مدیریت موفق جمعیت حیوانات شهری نه یک 
برنامه مدون سراسری با همکاری تمام ارگان ها با 
بهره گیری از روش های علمی و اصولی، بلکه صرفا با 
عدم غذا رسانی حاصل می شود. ایجاد و ترویج این 
باور غلط ما را هرچه بیشتر در موفقیت در کنترل 

جمعیت حیوانات شهری دور می کند.

ائتلاف جهانی مدیریت جمعیت حیوانات )آیکم( در بیانیهای در 
سال 2۰21 تأکید کرده که مردم نباید به غذا ندادن تشویق 
شوند بلکه باید غذا رسانی مسئولانه ترویج شود. بااین حال باید 
توجه داشت که غذا رسانی مسئولانه با بسیاری از غذا رسانی های 
متداول در کشور ما تفاوت اساسی دارد. غذا رسانی مسئولانه 
به معنی دادن غذای سالم و بهداشتی به شکل تمیز در جای 
مناسب و در زمان مناسب است به طوری که باعث نارضایتی 
شهروندان نشود و محیط را آلوده نکند. ازجمله مؤلفه های غذا 
رسانی مسئولانه این است که نباید غذا به صورت مستقیم روی 
زمین گذاشته شود و مابقی غذا پس از دو ساعت برداشته و 
حذف شود. تعین ایستگاه غذا رسانی در این زمینه بسیار مهم 
است. این ایستگاه ها، مکان هایی تمیز و بهداشتی هستند که در 
مناسب ترین فاصله ها قرار دارند. ریختن غذای بیش ازحد باعث 
تجمع حیوانات در یک منطقه و گسترش مشکلات می شود 
پس نباید ایستگاه ها بزرگ و متمرکز باشند. مخصوصا در مورد 
سگ ها غذا رسانی نزدیک مدارس یا محل بازی کودکان صحیح 
نیست. همچنین کاملا منطقی است که کسانی تجمع سگ ها 
در نزدیک خانه هایشان را برنتابند بنابراین غذارسان ها باید به این 
افراد احترام گذارند و در صورت امکان بامحبت آن ها را متقاعد 
کنند و با ارجاع به دستورالعمل های بین المللی و رویکرد سازمان 
بهداشت جهانی یعنی »سلامت واحد« توضیح دهند که حذف 
بهداشت و سلامت زیست مندان پیرامون ما متضمن بهداشت و 

سلامت خود ماست.
مسلما رعایت مؤلفه های غذا رسانی مسئولانه کار دشواری است 
و یک فرد با توجه به مشکلات و محدودیت هایش نمی تواند در 
مقیاس بزرگ تمام فاکتورهای غذا رسانی مسئولانه را رعایت 
کند و این امر نیازمند مشارکت تعداد بیشتری از شهروندان و 

آگاه سازی آن ها در این زمینه است.

سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد )فائو( در دستورالعمل مدیریت جمعیت 
سگ ها )سال 2۰11( تأکید کرده که لازم است دسترسی به زباله ها به ویژه 
زباله های کشتارگاهی به دلیل ریسک آلودگی انگل اکینوکوکوس کاهش یابد 
اما در ادامه می گوید این کار زمانی قابل اجرا است که منابع غذایی جایگزین 
برای حیوانات تأمین شود و عدم تأمین غذا به افزایش پرسه زنی، گسترش 
رفتارهای خشن در بین سگ ها و گسترش بیماری ها منجر می شود. در مورد 
مسئله بیماری هاری هم پرفسور لویی اچ نل، مدیر اجرایی سازمان همیاری 
جهانی در کنترل هاری و از کارشناسان بنام سازمان بهداشت جهانی، در مقاله 
خود در سال 2۰21 با تأکید بر اینکه زباله گردی سگ ها و تجمع آن ها در محل 
دفع زباله ها، ریسکی برای افزایش هاری است توضیح می دهد که دسترسی به 
زباله ها باید کاهش یابد اما اگر این کاهش دسترسی به گرسنگی سگ ها منجر 
شود و منابع غذایی کاهش یابد، به دلیل افزایش خشونت و درگیری سگ ها 
بر سر منابع محدود غذایی، ریسک شیوع هاری نیز افزایش می یابد؛ بنابراین اچ 
نل تأکید می کند که باید »ایستگاه های غذا رسانی« تعبیه شود تا غذای سالم و 

تمیز در اختیار حیوانات بی سرپرست به ویژه سگ ها قرار گیرد.

گربه ها،  غذای  تأمین  صورت  در  می گویند  رسانی  غذا  مخالفین 
موش های یک منطقه توسط آن ها شکار نمی شوند و جمعیت موش ها 
افزایش می یابد درحالی که این موضوع که »گربه ها برای تأمین غذای 
خود موش شکار می کنند« یک باور غلط عامیانه است. آنچه باعث 
شکل گیری این باور غلط شده این مسئله است که در هر منطقه در 
شرایطی که گربه ها افزایش یافته اند تعداد موش ها کاهش یافته است؛ اما 
باید گفت علت این امر شکار مستقیم نیست بلکه موش ها درنتیجه 
استنشاق بوی گربه ها قلمرو را ناامن می دانند و از آن قلمرو فاصله 
می گیرند. چنانچه اخیرا در شهر شیکاگو امریکا 1۰۰۰ گربه با مأموریت 
مقابله با موش ها رها شدند و اتفاقا غذا رسانی منظم به این گربه ها نیز 

بخشی از این برنامه است.

بزرگ ترین آسیب ادعاهای غلط در مورد غذا رسانیهر دروغی را باور نکنیمدوقطبی غذا رسانی اماواگرهای غذا رسانی مسئولانه از زباله گردی تا هاری و کیست هیداتید

تأمین غذای گربه ها و ماجرای موش ها



2  سیاسی

حسین ناصرخاکی دادستان عمومی و انقلاب فردیس با 
اعلام بازداشــت 9 نفر از عوامل درگیری خونین در این 
حوزه قضایی گفت: در روز چهارشنبه چندین نفر در یک 
باغ رستوران در »شهرک ناز« شهرستان فردیس اقدام 
به درگیری با کلت کمری و قمه  می کنند و مهاجمان 
 پــس از مصدوم کــردن چهار نفر متواری می شــوند.

وی با بیان اینکه بلافاصله مالک باغ و فرد مونث حاضر 
در ایــن درگیری بازداشــت و با قرار بازداشــت موقت 
توسط شعبه 9 بازپرسی به زندان اعزام می شوند افزود:  

7 ضارب دیگر از محل متواری و در شــهرهای مرکزی 
کشور مخفی شده بودند و برای جلوگیری از شناسایی 
و بازداشــت، اقدام به جابجایی مکرر محل اختفا و فرار 
به شــهرهای مختلف می کردند که بــا پیگیری ویژه 
دادستانی فردیس و اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی پلیس 
امنیت بازداشت این متهمان در دستور کار قرار گرفت 
 و هر هفت نفر در کمتر از 48 ســاعت بازداشت شدند.
دادستان عمومی و انقلاب فردیس با تقدیر از همکاری 
دادستان های شهرهای الشتر، اراک و معصومیه در اعطای 

نیابت قضایی و تسریع در بازداشت متهمان اعلام کرد: 
برخی از ضاربان دارای سوابق جرائم خشن بوده و چهار 
نفر از مصدومان ایــن درگیری هم اکنون تحت درمان 
هستند که شرایط دو نفر وخیم گزارش شده و یک نفر 
با احتمال قطع عضو روبه روست و با توجه به نحوه اقدام 
متهمان، حســب دستور رئیس کل دادگستری استان، 
قرارگاه پیشگیری و مقابله با جرایم خاص دادگستری کل 
استان نیز بر روند رسیدگی به این پرونده در همه مراحل 

و تا اجرای کامل حکم نظارت خواهد کرد.

نماینده ولی فقیه در استان البرز گفت: در بحث 
عزل و نصب های استان به تازگی انتصاباتی بوده چون 
نتیجه برای من قطعی نشــده بیانی نخواهم داشت. 
اما نکته همیشگی آن است که همانطور رهبرمعظم 
انقلاب فرمودند دربه کارگیری فتنه گران و کسانی 

که در مسیر مقابل حرکت انقلابی مردم حرکت کرده 
و می کنند نباید به کار گرفت و این موضوع از اصول 
ما است؛ چون این موضوع هنوز برای من مسلم نشده 
از مساله عبور می کنم اگر به نتیجه برسیم سکوت 

نمی کنیم.
 آیت الله ســید محمد مهدی حسینی همدانی 
درخطبه هــای نماز جمعه این هفته کــرج افزود: 
براساس فرمایشــات رهبر معظم انقلاب وابستگی 
غذایی موجب وابستگی سیاســی نیز می شود که 
یکی از مصادیق استکبار ستیزی استقلال است؛ براین 
اساس  تقویت بخش کشاورزی باید در اولویت قرار 

گیرد.
وی  ادامه داد:  اگر کشــاورزان  کشــور باورشان 
صادرات و قطع وابستگی باشد انجام شدنی خواهد 
بود؛ این قشر  می توانند برای کشور استقلال فراهم 

کنند چراکه کشاورزی به واسطه داشتن آب ،خاک و 
هوای مناسبت مهمتر از صنعت است.

آیت الله حسینی همدانی افزود: اگر به مولفه های 
آب و خاک بی توجه باشیم ، آرام ،آرام کشور  به بیابان 
تبدیل می شود  و باید جلوی بیابان شدن کشور را 
گرفت؛ امروز متاسفانه در مصرف در تمام بخش ها 
صرفه جویی نداریم بطوریکه شبکه آبرسانی معیوب 

است و باید اصلاح شود.
وی با اشاره به نوع کشت در مناطق کم آب گفت: 
درصورتی که هدر رفتن قطره ای آب جایز نیست  اما 
در بخشی اراضی  کشاورزی کرج با کاشت کاهو و کلم 
که از محصولات آب بر هســتند، الگوی مصرف آب 

رعایت نمی شود.
نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج 
افزود: صیانت از آب مهم است اما در عین حال وقتی 

که  کشاورزی و دامپروری نباشد امنیت غذایی از بین 
می رود.

فتنه گران در عزل و نصب های استان البرز به 
کار گرفته نشوند

نماینده ولی فقیه دراستان البرز ادامه داد: در بحث 
عزل و نصب های استان به تازگی انتصاباتی بوده چون 

نتیجه برای من قطعی نشده بیانی نخواهم داشت.
وی افزود: اما نکته همیشگی آن است که همانطور 
رهبرمعظم انقلاب فرمودند دربه کارگیری فتنه گران 
و کســانی که در مسیر مقابل حرکت انقلابی مردم 
حرکت کرده و می کنند نبایــد به کارگرفت و این 
موضوع از اصول ما است؛ چون این موضوع هنوز برای 
من مسلم نشده از مساله عبور می کنم اگر به نتیجه 

برسیم سکوت نمی کنیم.

شناسایی و بازداشت عوامل درگیری مسلحانه در فردیس

امام جمعه کرج:
فتنه گران در عزل و نصب های استان البرز به کار گرفته نشوند

اخبار

ظرفیت تولید مرغ گوشتی البرز 
 به 2 میلیون قطعه می رسد

سرپرســت ســازمان جهاد کشــاورزی البرز گفت: ضریب 
خوداتکایی تولید گوشت مرغ در استان 12 تا 1۵ درصد است.

 روشــن نــژاد گفــت: یکــی از طــرح هــای اســتان 
 توســعه واحدهــای تولیــدی مــرغ گوشــتی مــی باشــد.
او افزود: هم اکنون ظرفیت تولید مرغ گوشــتی در اســتان یک 
میلیون تا یک میلیون و ۳۰۰ قطعه می باشد که در نظر داریم این 

ظرفیت را به 2 میلیون قطعه در سال برسانیم.
 آقای روشن نژاد تصریح کرد: در این استان با همکاری مرغداری 
ها علیرغم مشکلات موجود هیچگونه جوجه کشی اتفاق نیافتد و 

جوجه سفارشی که معدوم سازی شود نداشتیم.
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان البرز گفت: همچنین 
تا جایی که بتوانیم به سایر استان ها کمک کرده ایم که با اینکه 
تعداد مرغداری محدودی داریم ولی جوجه های مازاد مناطق دیگر 
را به مرغداری خودمان انتقال دادیم و شــرایط پرورش آن ها را 

مهیا کردیم.
او افزود: در چند روز گذشته 8۵۰ هزار قطعه جوجه گوشتی 
کنسلی دیگر استان ها را مدیریت و به مرغداری های استان منتقل 
کردیم و اکنون تمام ســالن های پرورش مرغ گوشتی در استان 

فعال شده است.
 سرپرست جهاد کشاورزی البرز گفت: در نظر داریم تا با اجرای 
طرح توسعه و افزایش ضریب خوداتکایی مرغ گوشتی به جایی 

برسیم که کمترین میزان واردات به استان را داشته باشیم.

کارآفرینان و خیرین دولت را 
برای توسعه مشاغل خانگی در 

البرز یاری دهند
مدیــرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز از کار آفرینان، 
خیرین نیکو سرشت و دیگر مجموعه های مردمی دعوت 
کرد این اداره کل را درمسیر توسعه مشاغل خانگی، تقویت 
تعاونی ها و بهبود فضای کسب و کار در سطح استان یاری 

دهند.
عبدالله دارایی گفت: توسعه آموزش های مهارتی به ویژه 
در مشــاغل خانگی را اقدامی راهگشا در ایجاد تحول در 
بهبود فضای کسب و کار عنوان کرد و گفت: با مشارکت 
فعالان اجتماعی بستر مناسبی برای ترویج فرهنگ خود 
اشتغالی در کسب و کارهای خانگی در استان البرز فراهم 
خواهد شد. وی افزود: توسعه مشاغل خانگی، تسریع در 
صدور مجوز های مربوطه و دیگر برنامه های حمایتی در 
دســتور کار ویژه قرار گرفته است تا با مشارکت مردمی 
امسال تحول درحد انتظار جامعه در این زمینه را تجربه 
کنیم. مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی البرز تصریح کرد: 
رویکرد ما  فراهم کردن بستر برای تقویت مشاغل به ویژه 
مشاغل خانگی و توسعه تعاونی ها در سطح استان است و 
در این راستا  تلاش وافری در دستور کار قرار گرفته است.

دارایی گفت: دولت ســیزدهم بهره گیری از مشارکت 
مردمــی در رفع چالش های اجتماعــی و اقتصادی را به  

عنوان پایه و اساس حاکمیت مورد تاکید قرار داده است.
وی افزود: ضروری اســت فعالان اقتصادی، اجتماعی، 
معتمدین و خیرین البرزی برای تقویت نگرش خانواده ها 
به موضوع کار و اشتغال، آموزش، تولید و  بهبود کسب و 

کارها وارد صحنه شوند. 

نمایشگاه های مشاغل خانگی در همه شهرستان 
های البرز دایر می شود

مدیرکل تعــاون ، کار و رفاه اجتماعی البرز با اشــاره 
اثرات مثبت و راهگشای برپایی نمایشگاه دایمی مشاغل 
خانگی در کرج گفت: ما بنــا داریم این اتفاق مهم را که 
در بستر توسعه کارآفرینی و اشتغال در مرکز استان البرز 
شکل گرفته در همه شهرستان های استان توسعه دهیم 
تا ساماندهی درحد انتظار مشاغل خانگی در سطح استان 
را تجربه کنیم. دارایی همچنین در خصوص شناســایی 
خانواده های دارای شرایط و ثبت  در سامانه حامی گفت: 
در پوشــش اجرای این طرح تا کنون اطلاعات مربوط به 
4۰۰ نفر از خانوارهای فاقد چتر حمایتی که با مشکلاتی 
مواجه هستند برای پیگیری و اقدامات اثر بخش در جهت 

رفع مشکلاتشان شناسایی شده اند.
وی در ادامه این گفت و گو به نشست اخیرش با 1۵ نفر 
از پاکبانان شهر هشتگرد شهرستان ساوجبلا  اشاره کرد و 
افزود: در این نشست مشکل این عزیزان در بحث حقوق 
بازنشستگی مطرح و مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد 
برای رفع این مشکل پیگیری ها تا حصول نتیجه مثبت 

انجام شود.

وجیهه محمدی فــلاح در جمع خبرنگاران 
بمناسبت فرارســیدن روز جهانی مبارزه با کار 
کودکان ) 22 خرداد( و در مراســمی که بهمین 
مناسبت در فرهنگســرای کوثر برگزار شده بود 
با اشــاره به اینکه پدیده کــودکان کار در البرز 
معلول عوامل مختلفی است، اظهار کرد: موقعیت 
جغرافیایی استان، مهاجر پذیری بالا، مشکلات 
معیشتی خانواده های مهاجر ایرانی واتباع، بیکاری 
و اعتیاد والدین، تعداد زیاد اتباع ساکن در استان، 
همجواری با پایتخت، وجود چندین زندان بزرگ و 
مهاجرت خانواده زندانیان به استان در شرایطی که 
هیچ منبع درآمدی ندارند و جمعیت زیاد حاشیه 
نشین بخشــی از دلایل افزایش تعداد کودکان 
 کار در البرز طی چند ســال گذشته بوده است.

وی ادامه داد: البته طلاق والدین، شکاف طبقاتی، 

بی  تفاوتی نسبت به اشــتغال کودکان و عادی 
شدن کار کودکان در جامعه ، عدم توزیع عادلانه 
ثروت ، عدم آگاهی شهروندان در خصوص شرایط 
کودکان خیابانی اســتان و شیوه های نادرست 
حمایت از ایــن افراد با کمک کردن به کودکان 
و تشویق آنان باعث شــده معضل کودکان کار 
 در اســتان در مقایسه با گذشته پررنگ تر شود.

وی ادامه داد: متاسفانه شاهد آن هستیم برخی 
افراد یا گروه ها به دلیــل ارزان بودن کار کودک 
آنها را مورد سوءاســتفاده قرار می دهند و از آنها 
به عنوان نیــروی کار در خیابــان، کارگاه های 
 زیــر زمینــی و مــزارع و ... اســتفاده کننــد.

این مســئول تاکید کرد: برخلاف چندین سال 
قبل کــه اکثر کودکان کار وخیابان ایرانی بودند 
طی ســال های اخیر بیش از 8۰ درصد کودکان 

کار وخیابان را اتباع غیر مجازی تشکیل می دهند 
 که بدون اجازه اقامت قانونی وارد کشور شده اند.
وی با تاکید بر اینکه پیشــگیری از سوءاستفاده 
از هــر کودکی فارغ از نژاد و جنســیت و ملیت 
ضروری اســت، گفــت:  با توجه بــه قوانین و 
مقررات کشــور نحــوه برخورد و ســاماندهی 
 کودکان ایران و اتباع غیر مجاز متفاوت اســت.

مدیرکل بهزیستی البرز اضافه کرد: در خصوص 
کودکان ایرانی یا اتباع مجاز بهره مندی کودک 
و خانواده از پوشش های حمایتی موجود و اقدام 
در راستای توانمندسازی نسبی خانواده ها امکان 
پذیر اســت این در حالی است که قوانین برای 
اتباع غیر مجاز در هر کشوری شرایط متفاوتی 
داشته و ابتدا بایستی مساله قانونی بودن اقامت 
کودک و خانواده حل شده و سپس وارد فرایند 

 ارائه خدمات ســاماندهی و توانمندسازی شود.
 این مسئول اضافه کرد: طی سالهای اخیر اکثر 
کودکان کار وخیابانی شناســایی شده در البرز 
دارای خانواده بوده اند بنابراین ضرورتی برای اقامت 
 آنها در مراکز شــبانه روزی وجود نداشته است.
محمدی فلاح گفت: بر همین مبنا سیاست های 
بهزیستی  بر محور شناسایی و تشکیل پرونده 
برای این کــودکان در مراکــز روزانه حمایتی 
-آموزشی و ارائه خدمات توانمند سازی به آنها و 

خانواده هایشان متمرکز بوده است.

استاندار البرز گفت: راه اندازی پارک علم و فناوری 
کشــاورزی و منابع طبیعی کشــور در البرز فتح بابی 
برای تغییرات تاثیرگذار در بخش دانش بنیان، فناوری 
 و تجهیزات بخش کشــاورزی ایران اســلامی است .
 مجتبی عبداللهی در آیین بهره برداری از نخســتین 
پارک علم و فناوری کشاورزی و منابع طبیعی کشور 
کــه در مجموعه مرکز آموزش عالی امام خمینی )ره(  
مشکین دشت البرز برگزار شد، افزود: دردولت مردمی و 
قوی سیزدهم با نظارت جهاد گونه اتفاقات بسیار خوبی 
در سال نخست کاری این دولت رخ  داده  که که آینده 
 خوب و روشنی در بخش کشاورزی را نشان می دهد.
وی به جراحی اقتصــادی و روش های پرداخت یارانه 
ها به  مردم و ایجاد  تحول بزرگ در بخش کشاورزی 
پرداخت  و اظهار داشــت: در راستای فرمایشات مقام 
معظم رهبری که امســال به عنوان سال تولید، دانش 
بنیان و اشتغال آفرینی نامگذاری شده شاهد هستیم 

اتفاق مبارکی در وزارت جهاد کشــاورزی با راه اندازی 
پــارک علم  و فنــاوری کشــاورزی و منابع طبیعی 
 رخ داده که بیانگر تحول در مســیر پیشــرفت است.
وی با قدردانی از راه اندازی این پارک در اســتان البرز 
گفت: برای اولین بار شــاهد راه انــدازی این پارک در 
حوزه کشــاورزی هستیم که نشــان دهنده ظرفیت 
بــزرگ و اســتعدادهای نهفته در حوزه کشــاورزی 
است که در راستای صیانت از فرمایشات مقام معظم 
 رهبری و مطالبات ایشــان راه اندازی شــده اســت.

عبداللهــی افزود: رهبر معظم انقلاب در فرمایشــات 
ابتدای سال توصیه هایی در حوزه غذای پایه و اقداماتی 
که در کشــور باید رخ دهد و اهمیــت این بخش در 
 کشور داشتند که این فرمایشــات باید صیانت شود.

وی گفـت: با توانایی شرکت های دانش بنیان و قابلیت 
های ویژه ای که این بخش دارد بایستی در این مسیر 
با سرعت بیشتری حرکت کنیم و تغییرات به سزایی 

 در دانش بنیــان و تکنولوژی و تجهیــزات رخ دهد.
اســتاندار البرز تصریح کــرد: متاســفانه در این ایام 
چهــار دهه انقلاب و بــه دلیل تحریم هــا در حوزه 
صنعت و ادوات و ماشــین آلات کشــاورزی رشــد 
قابل ملاحظه ای نداشــتیم؛ هر چند دانشمندان در 
حــوزه جهاد کشــاورزی تلاش بی وقفه ای داشــته 
 انــد ولی با وضعیت عالــی و مطلوب فاصلــه داریم.

وی اظهار امیدواری کرد: با این اتفاق مبارکی که شاهد 
هستیم و جایگاهی که وزارتخانه و استان البرز در این 
حرکت بزرگ دارد و امکانات و شرایط بسیار مطلوبی که 
داریم روز به روز شاهد ارتقای این وزارتخانه و تغییرات 
 و دگرگونی در مسیر تجهیزات و علم و فناوری باشیم.

عبداللهی گفت: همچنین امیدواریم شاهد روزی باشیم 
که کشور در تمام زمینه های صنعت کشاورزی روی 
پای خود ایســتاده باشــد و قادر باشیم تمام تولیدات 
 مــورد نیاز کشــور را در داخل کشــور تامین کنیم.

نخستین پارک علم و فناوری کشاورزی ومنابع طبیعی 
کشــور در ســه فاز راه اندازی خواهد شــد که امروز 
نخســتین فاز آن در ۶۰ هکتار از اراضی مرکز آموزش 

عالی امام خمینی )ره( ایجاد شده است.

 مدیرکل بهزیستی البرز :
همه دستگاههای متولی کودکان کاروخیابان پای کار 

 بیایند و به وظایف ذاتی خود عمل نمایند

استاندار البرز : 
گشایش پارک علم وفناوی فتح بابی برای تغییر در کشاورزی کشور است

شماره ۶2/ خرداد ماه 14۰1



در استان   ۳

نماینده مردم کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس 
گفت: با پیگیری های صورت گرفته، فروشگاه رفاه به 
عنوان مالک گود 1۰۰ میلیون تومان و شــهرداری 
کرج ۵۰ میلیون تومان بــرای اجاره منزل به اهالی 
گود حصــارک پرداخت کند تــا 72 خانوار منازل 
 شان را تخلیه و نســبت به اجاره منزل اقدام کنند.

علیرضا عباســی با اشــاره به اینکه مشــکل گود 
حصارک از ســال 9۳ ایجاد شــده اســت، اظهار 
کرد: بر این اســاس ما پیگیری هــای متعددی از 
دادســتان، دادگستری، اســتاندار البرز و شهرداری 
کــرج در راســتای حل این مشــکل بــه منظور 
 ایجــاد آرامــش روحــی مــردم انجــام داده ایم.

وی بیــان کرد: باید هر چه ســریعتر این مشــکل 
حل شــود تا اتفاقی مانند متروپل آبــادان صورت 
 نگیرد و برای مســئولان پشــیمانی به بــار نیاید.

نماینده مردم کرج، فردیس و اشــتهارد در مجلس 

شورای اسلامی با بیان اینکه جلسات متعددی پیرامون 
گود حصارک با حضور مسئولان ذی ربط برگزار شد، 
تصریح کرد: بر این اساس مقرر شد فروشگاه رفاه به 
عنوان مالک گود 1۰۰ میلیون تومان و شــهرداری 
کرج ۵۰ میلیون تومان بــرای اجاره منزل به اهالی 

گود حصــارک پرداخت کند تــا 72 خانوار منازل 
 شان را تخلیه و نســبت به اجاره منزل اقدام کنند.
وی در خصــوص اینکه با وجــود بیش از یک ماه از 
ابلاغ ریاســت جمهوری به معاونت فنی و عمرانی 
اســتانداری و شــهردار کرج مبنی بــر برخورد با 

متخلفــان گود حصارک می گــذرد که عدم انجام 
آن موجب ســلب اطمینان مردم به مسئولان شده 
و هنوز این مهم عملیاتی نشــده است، خاطرنشان 
کرد: متخلفان گود حصــارک کرج باید معرفی و با 
آنها برخورد شود، اما این موضوع دلیل بر این نیست 
 که اهالی گود حصارک منازلشــان را تخلیه نکنند.
وی ادامــه داد: ایــن گفته مردم مبنــی بر تخلیه 
نکــردن منازلشــان کــه ابتــدا باید بــا متخلف 
برخورد شــود تا منازل تخلیه شــود، کار دستگاه 
 قضا اســت و کارهــای قضایــی زمان بر اســت.

عباسی با بیان اینکه مجموعه مدیریت شهری کرج 
تعهد کرده اگر خانه ها تخلیه شدند و اتفاقی برای آنها 
افتاد پاسخگو هستند، متذکر شد: براین اساس منازل 
را مثل روز اول تحویل می دهند چرا که وصل شدن 
موضوعات یادشده در خصوص عدم تخلیه منازل از 

سوی مردم، خسارت جبران ناپذیری به بار می آورد.

متخلفان گود حصارک کرج باید معرفی و با آنها برخورد شود

اخــبار

اجرای طرح نهضت آبرسانی 
بسیج سازندگی البرز در 13 نقطه

طیّران با اعلام اجرای طرح های جهادی در سطح استان 
البرز با محوریت خدمت رسانی به مردم گفت: طرح نهضت 
انتقال آب، تعویض  آبرسانی بسیج سازندگی در قالب 
شبکه، احداث مخزن آب در 1۳ نقطه استان البرز در حال 

انجام است.
طرح  اجرای  جریان  در  طیران«  پاسدار  سرهنگ   «
های جهادی در سطح استان البرز با محوریت خدمت 
بسیج  آبرسانی  نهضت  طرح  گفت:  مردم  به  رسانی 
احداث  تعویض شبکه،  انتقال آب،  قالب  در  سازندگی 
 مخزن آب در 1۳ نقطه استان البرز در حال انجام است. 
امام حسن مجتبی)ع(  بسیج سازندگی سپاه  مسئول 
با  آبرسانی  های  طرح  این  افزود:  البرز  استان 
میزان  کاهش  و  خشکسالی  وضعیت  به  توجه 
نیاز  مورد  آب  تأمین  ضرورت  همچنین  ها  بارندگی 
است. گرفته  قرار  جهادگران  توجه  مورد   روستاییان 

آباد  اظهار کرد: در روستاهای هیو، شلمزار، عرب  وی 
اجرایی  عملیات  آباد  سلطان  بختیار،  آباد،  قاسم  کوه، 
احداث 2مخزن   ، شبکه  تعویض  انتقال  کیلومتر   ۵۰
هوایی  مخزن  احداث 1  همچنین   ، مکعب  ۵۰۰متر 
است.  شده  انجام  انشعاب  وتعویض۵۰۰۰  نصب   و 
گروهای  اجرا  و  همت  با  مهم  این  اینکه  بیان  با  وی 
انجام  البرز  استان  سازندگی  بسیج  جهادی  
طرح  این  هزینه  برآورد  میزان  کرد:  تصریح  شد 
است.  ۳8میلیاردتومان  مبلغ  به  جهادی   های 
امام حسن مجتبی)ع(  بسیج سازندگی سپاه  مسئول 
استان البرز خاطرنشان کرد: اجرای آسفالت توسط بسیج 
سازندگی استان البرز و همکاری شوراهای اسلامی به 
متراژ1۵۰هزار مترمربع در حاشیه شهرکرد روستاهای 

استان البرز انجام شده است.

مرگ 1۸ هزار ایرانی
 در حوادث رانندگی

جعفر میعادفر  در مراسم معارفه و تودیع رییس مرکز 
مدیریت فوریت های پزشکی استان البرز گفت: در بحث 
حوادث غیر مترقبه از مجموع 41 حادثه دنیا حدود ۳1 
حادثه آن در کشور ما رخ می دهد که طوفان، سیل ، زلزله 
، رعد و برق و حوادث ترافیکی از مهمترین این رویدادها 

هستند.
 رییس سازمان اورژانس کشور گفت: در بحث حوادث 
ترافیکی سالانه حدود 18 هزار نفر که بیشتر آنان بین 1۵ 
تا 4۰ سال هستند جان خود را در کشور از دست می دهند 
ضمن آنکه میزان خسارات در این بخش سالانه حدود 14 

میلیارد دلار برآورد شده است.
امدادی  میلیون خدمات  پنج  از حدود  کرد:  بیان  وی 
اورژانس کشور حدود 7۰۰ هزار مورد آن مربوط به حوادث 

ترافیکی است.
وی اضافه کرد: در بحث حوادث ترافیکی سالانه حدود 
18 هزار نفر که بیشتر آنان بین 1۵ تا 4۰ سال هستند 
جان خود را در کشور از دست می دهند ضمن آنکه میزان 
خسارات در این بخش سالانه حدود 14 میلیارد دلار 

برآورد شده است.
میعادفر به شرایط سخت روحی و روانی امداد رسانی به 
حادثه دیدگان اشاره کرد و گفت: با توجه به اینکه اورژانس 
در خط مقدم سلامت و درمان قرار دارد باید دولت و 
مجلس در بحث امکانات و اعتبارات کمک بیشتری به این 

مجموعه کند.
میعاد فر در ادامه با اشاره به بخشی از مشکلات اورژانس 
داریم  کشور  در  که  چالش هایی  از  یکی  داد:  توضیح 
فرسودگی آمبولانس ها است که اگر در مسیر ماموریت 
 آمبولانس خراب شود ممکن است به فوت بیمار بینجامد.

شرایط  به  توجه  با  البرز  استان  کرد:  خاطرنشان  وی 
پرحادثه  مناطق  از  یکی  ارتباطی  و  جغرافیایی 
در  اساس  برهمین  و  می شود  محسوب  کشور 
و  آمبولانس  انسانی،  نیروی  هوایی،  اورژانس  موضوع 
. است  شده  دیده  ویژه  صورت  به  امدادی   تجهیزات 

رییس سازمان اورژانس کشور با اشاره به اینکه سال گذشته 
امدادگران اورژانس البرز بیش از 2۰۰ هزار ماموریت انجام 

دادند، گفت: این استان دارای ۶8 پایگاه اورژانس است.

برای جلوگیری از ضربه به تولید اعمال خاموشی در بخش صنعت با برنامه باشد

رئیــس اتــاق بازرگانــی البــرز بــا تاکیــد بر 
ضــرورت اعمال خاموشــی بــا برنامه در ســطح 
صنایع اســتان گفت: با برنامه ریــزی لازم در این 
 زمینــه از ضربه به تولیــد جلوگیری می شــود .
پرهام رضایی در هشــتاد و ششمین جلسه شورای 
گفتگوی دولــت و بخش خصوصی اســتان البرز 

که با حضــور اســتاندار، رئیس کل دادگســتری 
استان و نماینده ســاوجبلاغ، نظرآباد و طالقان در 
مجلس شــورای اســلامی همراه بود، اظهار کرد: 
با توجــه به ماموریت اتــاق بازرگانی این مجموعه 
به عنوان پــل ارتباطی میان بخــش خصوصی و 
دولــت فعالیت می کند و در این راســتا با عمل به 
فرامین مقام معظم رهبری به دنبال تحقق شــعار 
 سال و فرصت ســازی برای فعالان اقتصادی است.
وی با بیان اینکه اتاق بازرگانی به دنبال ایجاد بستر 
مناسب برای تقویت اقتصاد استان در قالب میزبانی 
از هیات های تجاری اســت، گفت: اعزام و میزبانی 
هیات های خارجــی تحت تاثیر شــیوع بیماری 
کرونا بیش از دو ســال اســت که متوقف شده اما 
اتــاق بازرگانی البرز با توجه به تمایل کشــورهای 
خارجی برای توسعه مراودات با ایران فرصت حضور 
 تجار خارجی در این اســتان را فراهم کرده اســت.

رئیس اتاق بازرگانی البرز و دبیر شــورای گفتگوی 
دولت و بخش خصوصی استان افزود: در این راستا 
دو هیــات بلند پایه از ابتدای ســال جاری به البرز 

آمده و جلسات B2B در حوزه هایی مانند صنایع 
دارویی، غذایی و شــیمیایی با حضور هیات تجاری 
اتاق بازرگانی PHD هند برگزار شد، تجار جمهوری 
کارلیا روســیه نیز در بخش هایی مانند شیلات و 
 صنایع چوبی مذاکراتی با شرکت های ایرانی داشتند.

رئیس اتاق بازرگانی البرز با اشــاره به وجود برخی 
چالش ها در مســیر تولید استان که در صورت رفع 
آن رشــد خوبی در توسعه صادرات البرز محقق می 
شــود، گفت: یکی از این موارد ضرورت فعال سازی 
کارگوســنتر در فرودگام بین المللی پیام و تامین 
زیرســاخت های آن از جمله سوخت پروازها است 
که این اقدامات به توسعه صادرات از البرز به مقصد 
 کشــورهای هدف به ویژه روســیه کمک می کند.

وی عنوان کرد: خوشــبختانه محصولات تولیدی 
البرز بیش از 7۰درصد پتانسیل های مورد نظر برای 
صادرات را دارند و خیلی از کالاهای این اســتان می 
 تواند نیاز دیگر کشورها از جمله روسیه را تامین کند.

رضایی مطرح کرد: برای توســعه مراودات بیشــتر 
با کشــورهایی نظیر روســیه نیاز است که نشست 

 هایــی با مســئولان وزارت خارجه صــورت گیرد.
وی با بیان اینکه یک موضوع مهم دیگر مشــکلات 
فعالان اقتصادی کشــور با بانک مرکزی و در زمینه 
مسئله بازگشــت ارزهای حاصل از صادرات است، 
گفــت: در این رابطه طی مکاتباتــی از مدیرعامل 
بانک مرکزی و همچنین رئیس کل گمرک کشور 
دعوت کــرده ایم که نشســت هایی بــرای طرح 
 مشکلات بخش صنعت البرز در استان داشته باشیم.

رئیــس اتاق بازرگانی البرز بیان کرد: یک مســئله 
مهــم دیگر بحــث اعمال خاموشــی در ســطح 
صنایع اســتان اســت که تابستان ســال گذشته 
 مشــکلات زیادی را بر بخــش تولید تحمیل کرد.

وی ادامه داد: اگر امسال نیز قرار باشد که قطعی برق 
بدون برنامه در سطح صنایع اعمال شود، این مسئله 
 موجب بروز خسارت زیادی در این بخش خواهد بود.

به گفتــه رضایــی اگر اعمــال خاموشــی ها در 
بخش صنعت اســتان با برنامه باشد، صنعتگران و 
تولیدکنندگان البرز از هم اکنون اقدامات لازم برای 

جلوگیری از ضربه به تولید را منظور خواهند کرد.

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
البرز به مناسبت فرا رسیدن هفته محیط زیست 
 پیام تبریکی منتشر کرد که به شرح زیر است:
فرضی مدیــر کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
البرز ضمن تقدیر از عملکرد اداره کل محیط 
زیست اســتان البرز در ســالی که گذشت و 
همــکاری هایی که ما حصــل آن رفع موانع 
و تثبیت شرایط استان از حیث سرمایه های 
طبیعی بود خاطر نشان کرد: طبیعت و محیط 
زیست، موهبتی خدادادی است که از مجموعه 

موجودات، منابع، عوامل و شرایط هماهنگی که 
در اطراف هر موجود زنــده وجود دارد و ادامه 
 حیات به آن وابسته اســت به وجود می آید.

آلودگی محیط زیســت بــر کیفیت و چرخه 
طبیعی اثر می گــذارد و پیآمدهای زیان باری 
برای زندگی انسان ها، جانوران و گیاهان دارد. در 
جهان امروز، مسئله آلودگی یکی از مهم ترین و 
حادترین مشکل تمدن انسانی بوده و نقش انسان 
 در آلودگی محیط زیست بسیار چشم گیر است.

طبیعت برای بقای نسل بشر آفریده شده است 
و پیوندی ناگسســتنی میان انسان و طبیعت 
وجــود دارد کــه امام علی علیه الســلام این 
پیوند و پیوســتگی انسان با طبیعت پیرامون 
را به زیبایی بیان می کند: تقوا پیشــه کنید 
در حق بندگان و شــهرها، که شــما مسئول 
 هســتید حتی از ســرزمین ها و چهارپایان.

انســان هرگز اجــازه نــدارد خــود را رها و 

لجــام گســیخته و آزاد در بهره بــرداری از 
طبیعــت بداند و حق ندارد با آلــوده کردن و 
 ویران ســاختن طبیعت به آســایش برسد.

ایشــان در ادامه بیان داشتند: متاسفانه تکاثر 
و توسعه طلبی بشــر بدون توجه به ظرفیت 
های این موهبت الهی معضلی به نام آلودگی 
را دامنگیر خود نموده است. با توجه به نقشی 
که تنوع زیستی دررفع نیازهای ضروری زندگی 
انسان ها دارد توجه و حفاظت از آن به عنوان 
یکی از عناصر کلیدی زندگی هر انسان است. 
مهمترین وموثرترین مســائل درجهت حفظ 
محیط زیست ارزیابی رفتار وعملکرد آحاد جامعه 
در رسیدن به اصول اولیه زندگی پایدار می باشد، 
دست یافتن به توسعه ی پایدار یعنی توسعه ای 
با حفظ ارزش های زیست محیطی و مبتنی 
بر تغییر فرهنگ زیستی جوامع با هدف پویایی 
 طبیعت و حفظ آن برای تمام نســل ها است.

تعامل منابع طبیعی و محیط زیســت اصلی 
همیشــگی بوده چرا که هــدف غایی حفظ 
منابــع طبیعی تجدید پذیــر مبتنی بر اصل 
مشارکت با تمام دســتگاه های ذیربط است 
و اولین ســنگر ها ســازمان محیط زیست و 
منابع طبیعی می باشــد و توجــه به دغدغه 
های این دو ســازمان یعنی رســیدن به اصل 
توســعه پایدار مبتنی بر حفط تنوع زیستی و 
 دستیابی به دستاوردهای کلان در سطح ملی.
ما به سخاوت، قداســت و پاکی زمین احترام 
می گذاریم. اینجانب فرا رسیدن هفته محیط 
زیست را به تمامی دوستداران این موهبت الهی، 
تشکل های مردم نهاد حامی محیط زیست، 
کارشناسان اجرایی و تمامی مردم ایران کوچک، 
استان البرز، تبریک گفته و از خداوند منان اراده، 
توجه و عزمی راسخ را جهت پاسداشت از این 

نعمت الهی برای همگان خواستارم.

 حفاظت از محیط زیست یک وظیفه ی همگانی است

شماره ۶2/ خرداد ماه 14۰1

عســگری بر لزوم آزادســازی زمین 
برای بهره برداری عموم و اصلاح الگوی 
ساخت و تأمین مسکن درکشور تاکید 
کرد و گفت: دولــت تدوین  برنامه ملی 
 محرومیت زدایی را در اولویت قراردهد.

 مهــدی عســگری، نماینــده مــردم 

کــرج، فردیــس و اشــتهارد و عضــو 
کمیســیون صنایع و معادن در مجلس 
 شــورای اســلامی در توئیتی نوشت:

بــرای  حل هــا  راه  از   مجموعــه ای 
پرفشــار  از وضعیــت  رفــت  بــرون 
اقتصــادی فعلــی وجــود دارد،دولت 

در ایــن شــرایط، تدویــن  برنامه ملی 
 محرومیت زدایی را در اولویت قراردهد.

گام مهــم بــرای حمایــت از مــردم،  
آزادسازی زمین  برای بهره برداری عموم، 
  احیاء موات و اصلاح الگوی ســاخت و 

تأمین مسکن در کشور است.

 عضوکمیسیون صنایع و معادن در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد:
 لزوم آزادسازی زمین برای بهره برداری عموم و اصلاح الگوی ساخت و تأمین مسکن درکشور



4  اجتماعی

همزمان با میلاد باسعادت هشتمین اختر تابناک آسمان 
امامت و ولایت حضرت امام علی بن موسی الرضا)ع( 

کهریزک غرق در شادی و سرور شد
 به مناسبت فرارسیدن دهه کرامت و ولادت با سعادت 
امام رضا)ع(، ویژه برنامه جشن ولادت امام رضا علیه 
مجموعه  این  مددجویان  و  مدیران  با حضور  السلام 

برگزار شد.
آسایشگاه خیریه  مدیر  روشن  وجدانی  افشین  دکتر 

کهریزک استان البرز در این مراسم گفت: عنایت مادی 
و معنوی امام رئوف بر هیچ یک از ما پوشیده نیست و 
در این روز مبارک ما باید شادی و نشاط را به مددجویان 

کهریزک هدیه کنیم
دکتر افشین وجدانی روشن افزود:فراموش نکنید که 
این روز های مبارک بهانه ی خوبی است که انسان برای 
شاد زیستن و تقسیم مهربانی در بین دیگران تلاش کند 
رسالت آسایشگاه خیریه کهریزک استان البرز در کنار 

نگهداری و مراقبت تقدیم زندگی به مددجویان است.
مدیر آسایشگاه خیریه کهریزک در پایان خاطر نشان 
کرد:امام رضا )ع(نماد مهربانی است و ما باید این امام 
رئوف را در هرکاری سرلوحه قرار دهیم و برای خوب 

بودن و مهربان بودن تلاش کنیم.
گفتنی است مراسم جشن ولادت امام رضا)ع( با حضور 
خیریه  آسایشگاه  مراکز  در  نیکوکاران  و  هنرمندان 

کهریزک برگزار شد.

گروه موسیقی در این روز خجسته نخست در مرکز 
توانبخشی معلولان)) day care فضای  آموزش و 
بسیار شادی را برای مددجویان آسایشگاه رقم زدند و 
سپس با نوازندگی در مرکز توانبخشی و نگهداری شبانه 
روزی معلولان جسمی حرکتی ،شادی جشن میلاد را در 
بین سایر مدجویان دو چندان کرده و با اجرای موسیقی 
شاد، عشق و دوستی خود را در سالروز ولادت امام هشتم 

ابراز کردند.

برگزاری مراسم جشن میلاد هشتمین اختر تابناک امامت و ولایت در کهریزک البرز

 حقوق کدام بازنشستگان
 افزایش پیدا کرده است؟

بر اساس آخرین آمار و ارقام موجود از تعداد بازنشستگان و مستمری بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی و ارقام مستمری ماهانه 
پرداختی به آنان افزایش پیدا کرد.

حقوق چند میلیون بازنشسته تامین اجتماعی به ۵ میلیون و ۵8۰ هزار تومان رسید؟
توضیحات وزارت کار در ارتباط با مصوبه افزایش مســتمری بازنشســتگان: بر اســاس آخرین آمار و ارقام موجود از تعداد بازنشســتگان و 
مستمری بگیران تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی و ارقام مستمری ماهانه پرداختی به آنان، در مجموع تعداد افراد حداقل بگیر و زیر حداقل بگیر 
)بر اساس شرایط سابقه پرداخت حق بیمه، درصد ازکارافتادگی و...( که از افزایش ۵7.4 درصدی متأثر شده و مجموع حقوق ماهانه پرداختی به 
آنان )فرد بازنشسته و جمع پرداختی به بازماندگان( به ۵ میلیون و ۵8۰ هزار تومان خواهد رسید، دو میلیون و 2۶8 هزار نفر معادل ۶2 درصد کل 

تعداد مستمری بگیران از این سازمان است.

کاهش کیفیت هوا و افزایش دما برای البرز 
پیش بینی شده است

مدیر کل هواشناسی البرز اعلام کرد: تا چند روز آینده کاهش کیفیت هوا و افزایش دمای هوا برای استان را شاهد هستیم که باید اقدامات لازم متناسب 
با این شرایط جوی به عمل آید. آرش بهاروند احمدی گفت:  پیرو هشدار هواشناسی سطح زرد شماره 27 با توجه به استقرار الگوی تابستانه و پایداری 
 جو تا اواسط هفته آینده در بعضی ساعات غبار محلی ، کاهش موقت کیفیت هوا و همچنین روند افزایش دما در منطقه البرز مرکزی دور از  انتظار نیست .
  وی ادامه دادا: آسمان امروز البرز صاف، بعضی ساعات وزش باد و غبار، کاهش موقت کیفیت هوا، روزجمعه ،غبارو در بعضی ساعات و صاف است .

همچنیــن هــوای روز شــنبه هفتــه آینــده البــرز، صــاف، غبــار محلــی، کاهــش موقــت کیفیت هــوا،  یکشــنبه غبــار محلی 
 غبــار، صــاف ، دوشــنبه قســمتی تــا نیمــه ابــری، عصــر وزش بــاد شــدید و گردوخــاک، احتمال بــارش خفیــف وجــود دارد .

همچینین روز جمعه  ، 2۰ تا ۳4 درجه بالای صفر، شنبه  21  تا ۳۶ درجه بالای صفر،  یکشنبه ، 2۰ تا ۳۶ درجه بالای صفر و دوشنبه 19 تا ۳4 
درجه بالای صفر خواهد بود.

صدور گواهی ایمنی ساختمان
در کلانشهر کرج اجباری شود

 افتخاری دیگربرای ایران:

بانوی محقق ایرانی موفق به دریافت جایزه استعداد بنیاد تحقیقات دانشگاه آرهوس شد

کشف 2 هزارتن گندم 
احتکاری  در البرز

فرماندار کرج ضمن تاکید بر ضرورت تعیین تکلیف وضعیت ساختمان 

های معرض حادثه در کلانشهر کرج گفت: طی مصوبه ای صدور گواهی 
 ایمنی ساختمان را در ساخت و سازهای شهری اجبار خواهیم کرد.

غفور قاســم پور در جمع اصحاب رســانه، گفت: ســاختمان های 
مستعد حوادث پلاســکو و متروپل در کرج کم نیستند و نیاز است 
 کــه اقدامی عاجل برای تعیین تکلیف این ســازه ها صورت بگیرد.

وی افــزود: بــه عنــوان نماینــده دولــت در نظارت بــر اجرای 
پروژه های عمرانی و شــهری، در ســتاد مبارزه با ســاخت و ســاز 
غیر مجاز شهرســتان کــرج، صــدور گواهی ایمنی ســاختمانی 
 را بعنــوان یــک مصوبــه اجبــاری و لازم الاجــرا خواهیــم کرد.

قاسم پور با تاکید بر ضرورت احصا و تدوین نقشه جامع ساختمان های 
خطرپذیر و حادثه خیر مرکز استان گفت: مدیریت بحران باید نسبت 
به تعیین تکلیف وضعیت این سازه ها بدون فوت وقت وارد میدان شود.

دکتر نیلوفر یزدانی متولد شهری در خراسان جنوبی 
بنام سرایان است. وی مدرک کارشناسی ارشد خود را 
از دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی در تهران 

دریافت کرده است.
وی در ســال 2۰17 بــرای ادامــه تحصیــل به 
دانمــارک رفــت  و در نوامبــر 2۰21 از پایــان 
نامــه دکترای خــود دفاع کــرد.و هم اکنــون در 
 یک شــرکت تحقیقاتــی در هلند فعالیــت دارد.
 دکتریزدانی دانشجوی دکترای برتر دانشگاه آرهوس 

دانمــارک موفق بــه دریافت جایزه اســتعداد بنیاد 
تحقیقات دانشگاه آرهوس شد.

 وی در رشــته مهندسی برق وکامپیوترتوجه فوق 
العاده ای را به دلیل نتایج کار دکترا و انتشــار آنها به 
خود جلب کرده و برای قدردانی از این تلاش به تازگی،  

۵۰۰۰۰ کرون جایزه دریافت کرد.
دکتر نیلوفر یزدانی به دلیل تحقیقات موفق خود در 
زمینه راه حل های جدید برای انتقال کارآمد داده، مورد 
تقدیر قرار گرفته  است. ازجمله تحقیقات وی به عنوان 

مثال، معرفی یک رویکرد جدید کدگذاری شبکه، و یک 
پروتکل جدید فشرده سازی داده، چند منبعی، بدون 
تلفات برای کاهش مقدار داده ارسالی، منجر شده است.

این تکنیک، به کاهش قابل توجهی در میزان داده 
های ارسال شده از حسگرهای اینترنت اشیا کمک می 
کند ودرعین حال میزان انرژی مورد نیاز برای انتقال 

داده را کاهش می دهد.
با آرزوی موفقیت بیشتر و افتخار آفرینی دیگر برای 

کشور عزیزمان ایران.

فرمانــده انتظامی البرز از کشــف بیــش از 2 هــزار و 7۰۰ تن 
 گندم احتکار شــده در یک واحد تولیدی در این اســتان خبر داد.

 سردار عباســعلی محمدیان  روز پنجشنبه اظهار داشت: در اجرای 
مبارزه با قاچاق و احتکار کالاهای اساســی و معیشــت محور، تیم 
عملیــات اداره مبــارزه با قاچاق کالا و ارز پلیــس امنیت اقتصادی 
در معیــت عوامل ســازمان صنعت ، معــدن و تجــارت  اقدام به 
 بازدید و بازرســی از انبار یک شــرکت تولیدی در استان البرز کرد.

وی افزود: در بازدید و بازرســی ها مشخص شد مقدار موجودی انبار 
و تعداد ثبت شــده آن در ســامانه تجارت صمت مربوط به کالای 
اساســی گندم 2 هزار و 74۶ تن مغایرت داشــته که به علت عدم 
ثبت موجودی در ســامانه تجارت صمت، این امــر برخلاف قانون 
 بوده که پس از احراز جرم پرونده ای در این زمینه تشــکیل شــد.

امــوال  ارزش  کارشناســان   : گفــت  محمدیــان  ســردار 
مکشــوفه را 24۰ میلیــارد ریــال بــرآورد کرده انــد کــه در این 
 رابطــه یــک نفــر دســتگیر و تحویــل مراجــع قضایی شــد.

فرمانده انتظامی استان البرز در پایان از شهروندان درخواست کرد در 
صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز در خصوص احتکار کالا و یا 
تهیه و توزیع کالاهای قاچاق توسط افراد سودجو، موضوع را بلافاصله از 
طریق شماره تلفن 11۰ به پلیس گزارش دهند تا نسبت به شناسایی 

و دستگیری متخلفان اقدام شود

شماره ۶2/ خرداد ماه 14۰1

تخمین زده می شود که حدود 1میلیارد نفر در سراسر 
جهان دارای معلولیت از حداقلی ترین اشکال معلولیت تا 
بالاترین آن و یا در خانواده خود دارای افراد معلول هستند، 
از جمعیت جهان را  این رقم 1۵ درصد  حضور دارند. 

 شامل می شود. اکثر معلولان جهان در سن کار هستند.
شاخص های جدید بازار کار چالش های بسیاری را که 
افراد دارای معلولیت با آن ها مواجه هستند، در مقایسه 
می دهد. نشان  کار  بازار  در  را  معلولیت  بدون  افراد   با 

نوشت:  کار  جهانی  سازمان  پایگاه  از  نقل  به  ایلنا 
بازار  با  رابطه  در  را  گسترده ای  تحقیق  سازمان  این 
است. داده  ارائه  جهان  سراسر  در  معلولان   کار 

براساس این گزارش، تخمین زده می شود که حدود 1میلیارد 
نفر در سراسر جهان دارای معلولیت از حداقلی ترین اشکال 
معلولیت تا بالاترین آن و یا در خانواده خود دارای افراد 
معلول هستند، حضور دارند. این رقم 1۵ درصد از جمعیت 
جهان را شامل می شود. اکثر معلولان جهان در سن کار 
هستند. شاخص های جدید بازار کار چالش های بسیاری 
با آن ها مواجه هستند، در  افراد دارای معلولیت  را که 
 مقایسه با افراد بدون معلولیت را در بازار کار نشان می دهد.

کنوانسیون حقوق افراد دارای معلولیت که در دسامبر 

2۰۰۶ توسط مجمع عمومی سازمان ملل به تصویب 
رسید، »حق افراد دارای معلولیت برای کار، بر مبنای برابر 
با دیگران« را مورد تاکید قرار داده و خاطرنشان می کند 
که »این شامل حق فرصت برای کار می شود. آن ها باید از 
طریق کاری که آزادانه انتخاب شده یا پذیرفته شده در بازار 
کار و محیط کاری که برای افراد دارای معلولیت مطلوب، 
فراگیر و قابل دسترس است، امرار معاش کنند.« کنوانسیون 
مذکور همه اشکال تبعیض شغلی را ممنوع می کند، و 
معلولین  با وضع  کاری سازگارتر  خواستار محیط های 
استخدامی است و کشورهای عضو را ملزم می کند که 
دسترسی به آموزش حرفه ای و فرصت های خوداشتغالی را 
برای افراد دارای معلولیت ارتقا دهند. کنوانسیون همچنین 

 شامل مقرراتی در مورد جمع آوری داده های آماری است.
افراد  از وضعیت  تصویر جامع تر  آوردن  به دست  برای 
دارای معلولیت در بازار کار، سازمان بین المللی کار در 
حال حاضر به طور سیستماتیک داده هایی را برای تعدادی 
از شاخص های بازار کار تولید و منتشر می کند که به 
کمّی کردن تفاوت ها در نتایج بازار کار افراد با و بدون کمک 
دیگران، یاری می کند. این شاخص ها شامل فاکتورهایی 
مربوط به نیروی کار مانند: اشتغال، بیکاری، زمان کار و 
درآمد است. چنین آماری برای توسعه، نظارت و ارزیابی 
سیاست ها و برنامه هایی با هدف ارتقای فرصت های شغلی 
مناسب برای افراد دارای معلولیت و حفظ حقوق کار آن ها 

ضروری است.

گزارش سازمان جهانی کار:

وضعیت تاسف برانگیز بازار کار معلولان
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معیشت  وضعیت  گوید  می  موزیسین  یک 
هنرمندان موسیقی به شدت در خطر قرار گرفته 
است. علی حسین زاده آهنگساز و تنظیم کننده 
با  موسیقی  حوزه  در  فعالیت  مشکلات  درباره 
وجود بیکاری های تحت تاثیر کرونا گفت: وضعیت 
پیدا  زیادی  تغییرات  کرونا  دوران  در  موسیقی 
کرد و تولیدات حوزه موسیقی به شدت کاهش 
یافت و از طرفی کنسرت ها هم تعطیل بودند و 
به همین دلیل موزیسین های زیادی بیکار شدند 
گرفت. قرار  معرض خطر  در  آن ها  معیشت   و 
این خواننده و آهنگساز افزود: من کسانی را می 
شناسم که آدم های کاربلدی هستند اما به دلیل 

وضعیت بازار موسیقی در 2 سال گذشته عملا 
خانه نشین شده اند و حتی برای گذران زندگی 
بیان  آورده اند. حسین زاده  به مسافرکشی روی 
کرد: متاسفانه هیچ برنامه ای برای بهبود وضعیت 
و  ندارد  وجود  موسیقی  هنرمندان  معیشتی 
هیچ کس حمایتی نمی کند. البته باید این را هم 
بگویم که قبل از کرونا نیز اوضاع خیلی خوب نبود 
اما همه چیز تا این اندازه بسته نبود و روزنه هایی 
 وجود داشت که حالا همان ها هم بسته شده اند.
است  مدتی  که  تنظیم کننده  و  آهنگساز  این 
به حوزه خوانندگی نیز وارد شده است، درباره 
ایران  موسیقی  در  خواننده سالاری  آسیب های 

توضیح داد: متاسفانه در این سال ها خواننده سالاری 
است. زده  ایران  موسیقی  به  زیادی   آسیب 
در این شرایط فقط کار خواننده دیده می شود 
دارد  رویه وجود  دنیا همین  تمام  البته در  که 
آهنگساز  برای  آن ها  است که  این  تفاوت  ولی 
سهم  ضبط  ناظر  و  نوازنده  و  تنظیم کننده  و 
یک  خالق  عملا  ایران  در  اما  هستند  قائل 
موفقیت  و  می شود  گرفته  نادیده  کاملا  قطعه 
نوشته می شود. پای خواننده  به  فقط  اثر   یک 
علی حسین زاده تصریح کرد: من در موسیقی پاپ 
کارهایی ساخته ام که برخی از آن ها به حافظه 
مردم راه پیدا کرده اما چون خواننده مشهور بوده 

هیچ کس سهمی برای من قائل نبوده است؛ در 
بسیار  دیده می شدند،  کارها  آن  اگر  که  حالی 
می توانستند در بهبود وضعیت کاری من تاثیر 
داشته باشند. متاسفانه حتی خوانندگانی که این 
دسته از کارهایم را خوانده اند هم تلاشی برای 

معرفی من نکردند.

ظرافت های  کودک  کتاب  انتخاب  در  دقت 
خاص خود را دارد که این دقت نظر در کتاب با 

محتوای ترسناک اصول خود را می طلبد.
اگر فرزندم کتاب ترسناک بخواند روی روح 
و ذهن اش تاثیر منفی می گذارد؟ ، نوجوان 
1۳ ساله ام کتاب ترسناک خوانده و مدت 
هاست که کابوس می بیند نگران او هستم 
باید چه واکنشی بدهم؟پسرم مدتی است به 

خریدن و مطالعه کتاب با محتوای وحشت 
این  نگرانم،  او  علاقه  تغییر  از  آورده،  روی 
۳ گزاره جزو پرسش هایی است که اگر هر 
به  باشد  داشته  نوجوانی  فرزند  خانواده ای 
کند. درگیر  را  ذهنش  است  ممکن   نوعی 
ترس  هیجان،  تجربه ی  شیفته  نوجوانان 
که  هستند  العاده  خارق  کار های  انجام  و 
تخیل  به  نیاز،  این  کردن  برطرف  برای 

کردن و خواندن کتاب با ژانر ترسناک روی 
خطری  کم  و  آسان  راه  تخیل  می آورند، 
است که می توان نوجوانان را برای پرورش و 
 ایجاد هیجان مثبت به سمت آن سوق داد.

یکی از دلایلی که احتمالا نوجوانان در جواب 
به این سئوال که چرا کتاب ترسناک می خوانند 
این خواهد بود که خود را در مقابل ترس قرار 
دهند و فرد شجاع تری باشند، اما محتوای 

کتاب هایی که آنها می خوانند خانواده ها را در 
رابطه با تاثیر بر زندگی آنها نگران خواهد کرد.

موزیسین ها به مسافرکشی روی آورده اند

تاثیر کتاب های ترسناک بر ذهن نوجوانان

اخبار

شعر

بازدید سرپرست اداره فرهنگ 
وارشاد اسلامی فردیس 

از کتابخانه قاصدک

سرپرست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان 
فردیس: زیر بنای توسعه جوامع به آگاهی،دانائی و 
مطالعه بر می گردد و فرهنگ مطالعه باید در جامعه 

نهادینه شود.
وارشاد  اداره فرهنگ   حمداله سلیمانی سرپرست 
شهرستان  های  کتابخانه  انجمن  ودبیر  اسلامی 
فردیس به همراه طباطبائی رئیس کتابخانه های 
قاصدک  کتابخانه  از  بازدید  ضمن  شهرستان  این 
های  مراسم  برگزاری  خصوص  در  فردیس،  در 
خوانی  شاهنامه  از  اعم  مذهبی  و  ملی  مشترک  
 ،تعزیه و دفاع مقدس با یکدیگر تبادل نظر کردند.
سرپرست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی فردیس در 
این بازدید، اظهار داشت::زیر بنای توسعه جوامع به 
آگاهی،دانائی و مطالعه بر می گردد و فرهنگ مطالعه 
باید در جامعه نهادینه شود و این جز با همبستگی و 

هم افزایی جامعه، امکان پذیر نمی باشد.

 مرا چشم انتظار مقدمت بود

- پل  ده  متر یا قدری فزونتر * 
 - کمانکش کرد و قدری خیز فرمود * 

 - ز بعد از چند سالی خسته بودن * 
 - فرو غلطید و از رنجش بیاسود *

 - همانجایی که درز انقطاع است *  
 - به خاک و سنگ و گل گردید اندود * 

 - و دست انداز بام از یکصد و ده *
 - رسانیدی)نود(بیگانه نشنود * 

 - اگر سازنده یا کارآفرینی * 
 - میان همگنان نام تو مطرود * 

 - و در پایان غم دنیاست بر جان * 
 - که باید بگذری از یوم موعود * 

 - همان یومی که نام )اتمام کار است (*
 - که نتوان جان سالم برد از آن زود *

 - اگر من ناظری هستم خطامند *
 - فقط من یک نفر هستم خطالود *

 - به اطرافم نظر بنداز و بنگر * 
 - خطا مند و خطاکار و خطاپود  * 
 - درون کار ما جای تو خالیست * 
 - فراوان سال قبل از روز موعود * 

 - بکن کاری که ما گردیم خوشنود * 
  )) مرا چشم انتظار مقدمت بود ((

سیاوش فروزنده 
کارشناس : عمران ،عمران   کارشناس 
ارشد زبان و ادبیات فارسی

می شوند!  تربیت  شدن  کارمند  برای  ایرانی  دانش آموزان 
کنیم! زیاد  یا  کم  را  محتوا  مواردی  چه  در   نمی دانیم 

آموزشی  برنامه ریزی  و  پژوهش  سازمان  اسبق  رئیس 
گفت: دانش برنامه درسی در ایران ضعیف است و استانداردهای 
و  نیست  دانش  چیز  همه  بدانیم  باید  اما  ندارد  را  لازم 

دانش آموزان باید مهارت ارتباطی و اجتماعی را در مدرسه 
بیاموزند اما اکنون این فضا ایجاد شده است که دانش آموزان 
 باید از سد کنکور عبور کرده، به دانشگاه بروند و کارمند شوند!
به گزارش همشهری آنلاین، حیدر تورانی رئیس اسبق سازمان 
پژوهش و برنامه ریزی به سوالات مطرح درباره مسئله »علم 
نافع« در کتاب های درسی، مکانیزم حذف محتواهای درسی 
 غیرضروری و چالش های موجود در این موضوع پاسخ داد:
چرا با وجود انجام پژوهش ها در مورد حجم کتاب های درسی 
است؟ نشده  عملیاتی  تاکنون  فرایند  این  اصلاح   کاربردی، 

اینکه با وجود مطالعات انجام شده و تأیید حجم بالا و سنگین 
محتوای کتاب های درسی همچنان مشکلات حجم کتاب ها 

مطرح است، دلایل مختلفی دارد که یکی از مهم ترین این 
موضوع  و  درسی  کتاب های  حجم  از  نادرست  فهم  موارد 
یادگیری است؛ تصور می کنیم یادگیری در گروگان کتاب 
درسی است اما یادگیری همه فرایندهای آموزشی و تربیتی که 
 موجب تعالی و تربیت دانش آموزان می شود را در بر می گیرد.
اتفاقات خوب در کتاب های  انتظار داریم  اینکه  نکته دیگر 
درسی بیفتد در حالی که از افرادی که خود کتاب های درسی 
را می نویسند می خواهیم کتاب ها را تغییر اساسی دهند؛ از تیم 
نگارنده و مؤلفان که به کار خود تعصب داشته و به عبارتی خود 
از ذینفعان محسوب می شوند، نمی توان انتظار تغییر اساسی 

داشت مگر در اصلاحات جزیی.

ضعف دانش در برنامه های درسی ایران

سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی البرز:

قرارگاه بازارپردازی فرهنگی در البرز راه اندازی می شود
ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  سرپرست 
بازار  قرارگاه  تشکیل  از  البرز  اسلامی 
پردازی فرهنگی در این استان در آینده 
نزدیک خبر داد و گفت : این قرارگاه 
با هدایت ها و راهبردهای تبیین شده 
از سوی رییس شورای فرهنگ عمومی 
استان و استاندار البرز فعالیت خود را 

آغاز می کند.
 »سعید جابری انصاری «در نشستی 
با خبرنگاران گفت:  قرارگاه بازپردازی 
و  همگرایی  رویکرد  با  فرهنگی  
بوم  زیست  های  ظرفیت  تجمیع 
محصولات  تولید  در  استان  فرهنگی 
وزارت  ذیل  فرهنگی  صنایع خلاق  و 
استان  در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
نخستین  از  یکی  عنوان  به  نیز  البرز 
تشکیل می شود.  استان های کشور 
وزارت  داد:   ادامه  انصاری  جابری 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با تشکیل این 

قرارگاه در کشور مترصد اقدامات اجرایی 
فرهنگی  صنایع  حوزه  در  ملموس  و 
اعم از رسانه، فرهنگ و هنر است که 
استان البرز به عنوان اولین استان در 
 کشور این قرارگاه را اجرایی خواهد کرد.

نهاد   11 مشارکت  به  اشاره  با  وی 
ذیل شورای  قرارگاه  این  در  فرهنگی 

و  فرهنگ  وزارت  و  عمومی  فرهنگ 
ارشاد اسلامی افزود: این قرارگاه سقف 
واحدی برای تجمیع ظرفیت های حوزه 
رسانه، محصولات فرهنگی و انتشاراتی، 
بازی ها، مد و لباس منطبق با زیست 
باشد. می  البرز  استان  فرهنگی   بوم 

جابری انصاری گفت: خوشبختانه البرز 

خاستگاه هنرمندان برجسته و ملی در 
های  حوزه  تمامی  در  و  است  کشور 
اساتید  از  فرهنگی و هنری برخوردار 
تخصصی  صاحبنظران  و  فرهیخته 
است لذا با این ظرفیت و بانک جامع 
فرهنگی و هنری در استان بدنبال آن 
هستیم تا پیوند بین رسانه و صنایع 
 فرهنگی در آینده نزدیک ایجاد نماییم.

ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  سرپرست 
این  داد:  ادامه  البرز  استان  اسلامی 
قرارگاه پیوند بین محصولات فرهنگی، 
فرهنگی  مجریان  و  گذاران  سرمایه 
زیست  یک  از  ای  شاکله  بعنوان  را 
کرد. خواهد  ایجاد  فرهنگی   بوم 

وی افزود: زیست بوم فرهنگی استان 
نهاد  و  دستگاه   11 حضور  با  البرز 
متولی در امر فرهنگ در این قرارگاه 
خواهد  طراحی  فرهنگی  بازارپردازی 

شد.

شماره ۶2/ خرداد ماه 14۰1



6  شهرستانها

با توجه به رویکرد رفع مشکلات و امیدآفرینی 
با   ، ساوجبلاغ  شهرستان  جدید  فرماندار 
زیرساخت های  از  گرفته  صورت  برنامه ریزی 

شهری هشتگرد بازدید شد .
با حضور  که  بازدید  این  در  یعقوبی  مهندس 
فرماندار ، امام جمعه ، رئیس شورای شهر و سایر 
مسئولین شهرستان انجام شد گزارشی از اقدامات 
مدیریت شهری در جهت رفع مشکلات و اجرای 

پروژه های عمرانی ارائه کرد .
یعقوبی گفت : زیرساخت های شهری هشتگرد 
به عنوان مرکز شهرستان ساوجبلاغ جوابگویی 
حمایت  با  تا  است  نیاز  و  نبوده  جمعیت 
دستگاه های حاکمیتی این زیرساختار تقویت و 

گسترش داده شود .
مدیریت  برنامه های  جمله  از   : افزود  یعقوبی 
شهری توسعه زیرساخت ها به ویژه زیرساخت 
های بهداشتی و درمانی و استفاده از ظرفیت 
بخش خصوصی و سرمایه گذار برای ایجاد مراکز 
گردشگری می باشد و خوشبختانه با حمایت 
رئیس و اعضای محترم شورای اسلامی شهر این 

برنامه ها در حال پیگیری و اجراست .
نهضت  و  امیدآفرینی  راستای  در   : گفت  وی 
تاکنون 9۰۰۰  جاری  سال  ابتدای  از  آسفالت 
تن آسفالت در معابر اصلی شهر توزیع گردیده 
و لکه گیری معابر نیز به صورت مستمر ادامه دارد .
شهردار هشتگرد به برخی از مشکلات شهری 
از جمله جابجایی تیرهای برق مزاحم و تعریض 
معابر کم عرض اشاره کرد و از فرماندار جدید 
شهرستان درخواست نمود تا طی جلساتی با 
حضور مسئولین مربوطه این مشکلات و موانع 
مرتفع گردد . مهندس افشاری رئیس شورای 
اسلامی شهر از رویکرد عدالت محوری و توجه 
به همه محلات سخن گفت و افزود : در بودجه 
سال 14۰1 تمامی تلاش اعضای شورا و شهردار 
محترم در جهت توزیع خدمات در همه محلات 
بوده و ایجاد زمین های چند منظوره در محلات 
مختلف ، بهسازی و جدولگذاری معابر ، احداث 
جاده کمربندی و غیره از جمله این برنامه هاست .

به  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
رفع  جهت  در  شهری  پارلمان  پیگیریهای 
مشکلات بزرگ منطقه اشاره کرد و افزود : احداث 
بیمارستان ، ایجاد تاسیسات زیرساختی برای 
ساخت تصفیه خانه و اجرای شبکه فاضلاب و 
همچنین رفع مشکل صدور مجوز ساخت بر روی 
اراضی قولنامه ای از جمله پیگیری های اعضای 

شورای اسلامی شهر می باشد .

حجت الاسلام والمسلمین مختاری امام جمعه 
و  شهردار  زحمات  از  تقدیر  با  نیز  شهرستان 
مدیریت شهری به تدوین برنامه 1۰ ساله برای 

شهر تاکید کرد .
امام جمعه به توجه به مناطق کمتر توسعه یافته 
و محروم شهر تاکید کرد و خواستار برنامه ریزی 

برای رفع مشکلات از این محلات شد .
دکتر البرزی فرماندار ساوجبلاغ ،تزریق روحیه 
امید به مردم را از مهمترین اهداف ستاد توسعه 

پایدار در ساوجبلاغ دانست .
داشت:  اظهار  ساوجبلاغ  شهرستان  فرماندار 
تزریق روحیه امید و امیدآفرینی و افزایش اعتماد 
پایدار  توسعه  اهداف ستاد  از جمله  اجتماعی 

شهرستان ساوجبلاغ است.
دکتر محمدرضا البرزی گفت: خدمت به ولی 
نعمتان و افزایش ضریب امیدآفرینی از مهمترین 
اولویتها است و در این راستا اقدامات لازم انجام 
شده و طرح هایی در سطح شهر برای اجرا وجود 
دارد، که می تواند موجب افزایش امید در بین 

مردم باشد.
وی در این نشست بر پیگیری مصوبات این ستاد 
تاکید کرد و از اصحاب رسانه در راستای انعکاس 
رویدادها و اخبار و امید آفرینی در جامعه تقدیر 

کرد.
البرزی با اشاره به اینکه تاریکی یکی از دلایل 
نا امنی در شهر است، از اداره برق شهرستان 

ایجاد روشنایی  به  ساوجبلاغ خواست: نسبت 
در خیابانهای شهر هشتگرد که با تاریکی مواجه 

هستند، هر چه سریعتر اقدام نماید.
سازی  مناسب  ساوجبلاغ  شهرستان  فرماندار 
پارکهای  زیباسازی  معلولین،  تردد  برای  شهر 
انتظامی در ۳ماه  نیروی  شهر، تشدید حضور 
خانواده  برای  سالم  بستر  ایجاد  برای  تابستان 
ها، اجرای جابجایی تیر برق خیابان جلال آل 
احمد، اجرای خیابان 1۶متری و احداث پارک 
در شهرک وحدت، مکاتبه و دعوت از مدیرکل 
خط و ابنیه راه آهن جمهوری اسلامی به منظور 
تکمیل پروژه غیر همسطح بر روی ریل راه آه ن 
امامزاده جعفر )ع( شهر هشتگرد، پیگیری اداره 
آبفای شهرستان ساوجبلاغ و اقدامات لازم برای 
برخی  در  آب  کمبود  مشکل  در حل  تسریع 
محلات شهر هشتگرد را از جمله مصوبات این 

نشست بیان کرد.
خانه  بحران،  مدیریت  سایت  نشست  این  در 
جوان، پارک مادر، حوزه معاونت خدمات شهری 
و سوله ماشین آلات، بازارچه دستفروشان در بلوار 
خبرنگار، پروژه سرمایه گذاری جنب سینما 9 
دی ، بازارچه بعثت، پارک فدک، محله سبزعلی 
آباد و طرح کمربندی جنوبی شهر، پل راه آهن 
و امامزاده جعفر )ع(، توسط اعضای ستاد توسعه 
پایدار شهرستان بازدید و مشکلات موجود احصا 

و مصوبه های لازم صادر گردید.

 در راســتای نهضت آســفالت و بهســازی معابر 
، روکــش مکانیــزه آســفالت ضلع جنوبــی بلوار 
امام رحمت الله از میدان شــهدا به ســمت میدان 
امام)ره( با توزیع 9۰۰ تن آســفالت توســط حوزه 
 عمرانــی شــهرداری هشــتگرد انجــام پذیرفت .
مهنــدس یعقوبــی شــهردار هشــتگرد در بازدید 
از رونــد اجرای آســفالت این مســیر بــا تقدیر از 

حمایت هــای رئیس و اعضای شــورای اســلامی 
شــهر و زحمات شــبانه روزی کارکنان شهرداری 
 ،  از آســفالت گســترده معابر شــهری خبــر داد .
وی گفــت : طی ســه ماه اخیــر بالغ بــر 1۰ هزار 
تــن آســفالت در معابر شــهری هشــتگرد توزیع 
 شــده اســت و این مقدار بــی نظیر بوده اســت .

 وی افزود : در راستای تسهیل در تردد و عبور و مرور 

و همچنین به علت تــردد بالای خودروهای عبوری 
در روز و ســاعات اولیه شب ، عملیات اجرای روکش 
 مکانیزه آســفالت به صورت شبانه صورت می گیرد.
 یعقوبی بیان کرد : نهضت آســفالت در هشــتگرد 
همچنان ادامه خواهد داشــت و مابقی این مسیر تا 
میدان امام)ره( نیز طی روزهــای آتی انجام خواهد 

پذیرفت .

بازدید اعضای ستاد توسعه پایدار شهرستان ساوجبلاغ
 از زیرساخت های شهری هشتگرد

توزیع بالغ بر 10 هزار تن آسفالت در معابر شهری هشتگرد

 همایش پیاده روی خانوادگی روز جمعه با 
حضور شمار زیادی از اقشار مردم شهر مشکین 
 دشت شهرستان فردیس استان البرز برگزار شد.

شرکت کنندگان  این همایش  پیاده روی از 
سه مسیر بانک ملی مشکین دشت،مسجد  
شهرک  الله(  )عج  الزمان  صاحب  حضرت 
شهرک  س(  الزهرا)  مسجد  و  بعثت 
مهندسی زراعی آغاز و تا مقصد تقاطع بلوار 
شهید کاظمی و امام خمینی )ره( مشکین 

شد. انجام  کیلومتر  سه  مسافت   به   دشت 
شهرستان  همگانی  ورزش  هیات  رییس 
گفت: ورزش  همایش  این  در  فردیس 
شادابی  و  نشاط  ایجاد  بر  علاوه  همگانی 
های  بیماری  کاهش  در  تواند  می 
موثرباشد. جامعه  در  جسمی  و   روحی 

فرهنگ  باید  آبادی افزود:  فتح  یوسف 
نهادینه  خانواده ها  در  را  همگانی  ورزش 
نیاز  شهرنشینی  زندگی  که   چرا  کرد 

و  خانواده ها  برای  همگانی  ورزش  به 
دارد. ادامه  اجتماعی  های  آسیب   کاهش 
ورزش  ایستگاه   19 داشت:  اظهار  وی  
صبحگاهی در بوستان های  فردیس پیش بینی 
شده  که امیدوارم در ماه یک همایش پیاده 
 روی در محلات شهرستان فردیس برگزار شود.

در پایان این همایش به 2۶ نفر از شرکت 
جمله  از  جوایزی  قرعه  قید  به  کنندگان 

دوچرخه، لباس و لوازم ورزشی اهدا شد.

 فرماندار اشتهارد گفت: طرح هوشمندسازی 
واحدهــای نانوایی در اشــتهارد آغاز شــده 
 و مراحــل تکمیلــی آن طــی خواهد شــد.

ابراهیم کردلو اظهار کرد: با پیگیری های صورت 
گرفته به زودی دو واحد نانوایی جدید در محلات 
کم برخوردار هدف قرارگاه اجتماعی شهرستان با 
 تخصیص سهمیه آرد آغاز به کار خواهند کرد.
وی بیان کــرد: با انجام امور صنفی و مقدمات 
کار توســط اتحادیــه نانوایان و اتــاق اصناف 
شهرســتان یک واحد ســیار پخت نــان در 
شــهرک صدرا و یک واحد نانوایــی ثابت در 
 مســکن مهر اشــتهارد فعال خواهند شــد.
فرماندار اشــتهارد از اخذ سهمیه 2۰ تنی آرد 
فوق العاده و تخصیص به واحدهای نانوایی در 
روزهای گذشته فرماندار اشتهارد خبر دادو گفت: 
طرح هوشمندسازی واحدهای نانوایی در اشتهارد 
 آغاز شده و مراحل تکمیلی آن طی خواهد شد.

با خبرنــگار  گفت وگــو  ابراهیم کردلــو در 
مهر اظهار کرد: با پیگیری های صورت گرفته 
بــه زودی دو واحد نانوایــی جدید در محلات 
کم برخوردار هدف قرارگاه اجتماعی شهرستان با 
 تخصیص سهمیه آرد آغاز به کار خواهند کرد.
وی بیان کــرد: با انجام امور صنفی و مقدمات 
کار توســط اتحادیــه نانوایان و اتــاق اصناف 
شهرســتان یک واحد ســیار پخت نــان در 
شــهرک صدرا و یک واحد نانوایــی ثابت در 
 مســکن مهر اشــتهارد فعال خواهند شــد.
وی تصریح کرد: نظارت ها بر عملکرد واحدهای 
نانوایی در سطح شهرستان توسط دستگاه های 
ذیربط تشــدید و با متخلفین برخورد قانونی 

خواهد شد.

رئیس مجمع نمایندگان استان البرز از 
احداث مرکز خدمات پزشکی شبانه روزی 

گلسار در شهرستان ساوجبلاغ خبر داد.
علی حدادی در حاشــیه بازدید رئیس 
دانشــگاه علوم پزشــکی اســتان البرز از 
طرح های بهداشــتی و درمان شهرستان 
ساوجبلاغ با اشاره به مطالبه مردم در مورد 
ارتقای شاخصه  های بهداشــتی و درمانی 
شهر گلسار اظهار داشت: با موافقت رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی استان البرز مجموعه 
مرکز درمانی گلسار به مرکز خدمات شبانه 

روزی تبدیل شد.
وی افزود: دانشگاه علوم پزشکی استان 
البرز تجهیز و فعالســازی ایــن مرکز را بر 

عهده گرفت.
نماینده مردم ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان 
و چهارباغ در مجلس شــورای اســلامی 
با اشــاره به موافقت رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی البرز به اختصاص یک دســتگاه 
آمبولانش به مرکز شبانه روزی گلسار عنوان 
کرد: در مرحله بعدی با تحویل زمین توسط 
شهرداری مرکز خدمات درمانی شهر گلسار 

احداث می شود.
رئیس مجمع نمایندگان استان البرز با 
اشــاره به طرح ســوال از وزیر بهداشت در 
مورد بیمارستان شــهر جدید هشتگرد و 
شهر جدید مهستان، تصریح کرد: با توجه به 
افزایش جمعیت در غرب استان البرز احداث 

و ایجاد مراکز درمانی در شهرســتان های 
چهارباغ، ساوجبلاغ و طالقان ضرورت دارد 

و نیازمند اهتمام جدی است.

همایش پیاده روی خانوادگی در مشکین دشت البرز برگزار شد

فرماندار اشتهارد خبر داد؛
آغاز طرح هوشمندسازی واحدهای نانوایی

 در اشتهارد

نماینده  مجلس:
مرکز خدمات پزشکی شبانه روزی گلسار

 احداث می شود

اخبار

بازدید مدیریت شهری هشتگرد 
از مرکز توانبخشی عرفان 

مهنــدس یعقوبی شــهردار هشــتگرد به همــراه رئیس و 
اعضای شورای اســلامی شــهر با حضور در مرکز توانبخشی 
و حرفه آموزی معلولین عرفان در شــهرک والفجر از این مرکز 
بازدید و ضمن تقدیر از زحمات مربیان و متولیان ، با شــرایط 
 موسسه و صنایع دســتی تولیدی معلولین عزیز آشنا شدند .

از یک ســو رفع مشــکلات موجود در زمینــه محدودیتهای 
محــل اســتقرار اینگونــه مراکــز و از ســوی دیگــر نــگاه 
مثبــت مســؤلین و شــهروندان بــه معلولیــن عزیــز می 
 تواند مشــکل گشــای معیشــت این قشــر از جامعه باشد .

معرفی تولیدات صنایع دستی و کاربردی برای خانواده ها از قبیل 
کیف و ســایر ملزومات چرمی و ...با کیفیت بالا به دست توانای 
این هنرمندان و ایجاد مراکز عرضه و فروش محصولات ، حداقل 
توقع این قشر از هموطنان است تا آنها هم بتوانند مانند دیگران از 

امکانات و رفاه اجتماعی بهره ببرند .

دستگیری کلاهبرداران
  ۵0 میلیاردی در کرج

رئیس پلیس آگاهی اســتان البرز از دســتگیری جاعلان 
عنــوان و کلاهبردارانی که با شــیوه های متقلبانــه اقدام به 
دریافــت وجه نقد از مالباختــگان برای واگــذاری زمین در 
 شهرســتان های کــرج و ســاوجبلاغ می کردند، خبــر داد.

 محمد نادربیگی، رییس پلیس آگاهی استان البرز، امروز در 
گفت وگو با خبرنگار فارس در کرج، گفت: مأموران اداره عملیات 
ویژه پلیس آگاهی استان با انجام اقدامات اطلاعاتی از فعالیت 2 
نفر در زمینه کلاهبرداری و جعل عنوان برای واگذاری زمین در 
 سطح استان مطلع و بررسی موضوع در دستور کار خود قرار دادند.

وی افزود: تحقیقــات اولیه کارآگاهان حاکــی از این بود که 
2 نفــر از کلاهبرداران ســابقه دار، با معرفی خــود به عنوان 
مســئولین اداره میــراث فرهنگی یکی از اســتان های غربی 
کشــور، مالباختگان خود را با شیوه های خاص به دام انداخته 
و با نشــان دادن مدارک جعلــی، مبالغ هنگفتی را به صورت 
ســکه و طلا برای واگذاری زمین در ســطح شهرستان های 
 کرج و ســاوجبلاغ از آنها دریافت کرده و متواری می شــوند.
رئیس پلیس آگاهی استان البرز اضافه کرد: بلافاصله اقدامات 
اطلاعاتی کارآگاهان برای شناسایی مخفیگاه متهمان آغاز و در 
کمتر از چند روز محل اختفاء کلاهبرداران در شهرستان فردیس 
 شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه هر دو آنها دستگیر شدند.

ســرهنگ نادر بیگــی ادامــه داد: در بازرســی از مخفیگاه 
متهمــان بیــش از 1۰۰ برگ اســناد جعلــی و 1۵ قطعه 
اشــیای عتیقــه تقلبــی کــه کلاهبــرداران از آنهــا برای 
 فریــب مالباختــگان اســتفاده می کردند، کشــف شــد.
این مقام انتظامی با اشاره به اعتراف متهم به 2۰ فقره کلاهبرداری 
با شیوه پیش گفته، تصریح کرد: ارزش کلاهبرداری های صورت 
 که از سوی این افراد حدود ۵۰ میلیارد ریال برآورد شده است.

رئیس پلیس آگاهی استان البرز از شناسایی همه مالباختگان 
پرونده خبر داد و خاطرنشــان کــرد: متهمان پس از تکمیل 
 پرونده برای انجام مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شدند.

سرهنگ نادربیگی در پایان از شــهروندان درخواست کرد در 
حین معامله با افراد ناشناس همه موضوع را مدنظر قرار داده و 

اعتماد بی مورد به افراد ناشناس خودداری کنند.
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نایب رئیس کمیسیون تلفیق شورای شهر کرج با 
بیان اینکه زمان بر شدن پروژه های عمرانی مردم را به 
زحمت می اندازد گفت: نتیجه تلاش های شهرداری 

 باید ایجاد رفاه و آرامش برای شــهروندان باشــد.
مریم قهرمانی صارم با اشاره به اینکه بخش زیادی 
از پــروژه تقاطع غیرهمســطح ماهــان-آزادی در 
دوره پنجم شــورای شــهر کرج انجام شده است، 
اظهار کرد: ایجاد تســهیل در رفت و آمد و کاهش 
بار ترافیکی موجــب رضایت شــهروندان خواهد 
شــد در این راســتا پروژه های عمرانی شــهر در 
کوتاهترین زمان درحال اجرا شود تا زمینه آرامش 
 و آســایش هرچه بیشتر شــهروندان فراهم شود.

نایب رئیس کمیســیون تلفیق شــورای شــهر 
کــرج تصریح کرد: با توجه به رشــد جمعیت این 
کلانشــهر طبیعی اســت که ســرانه فضای سبز، 

فضاهای آموزشــی، فرهنگی، بهداشتی، ورزشی و 
درمانی نیز افزایش یابد، بر این اســاس با توجه به 
رشــد جمعیت پروژه های عمرانــی را در محدوده 
 هــای شــهری تعریف و به ســرانجام برســانیم.

قهرمانی ضمن انتقــاد از دیرکــرد در افتتاح این 
پروژه بیان کــرد: حاصل تعامــل خوب مجموعه 
مدیریــت شــهری بــه نتیجه رســیدن پــروژه 
 های کوچــک و بزرگ عمرانی در شــهر اســت.

عضو شورای اسلامی شهر کرج با بیان اینکه پروژه 
های عمرانی متعددی در سطح شهر در دست اجرا 
است که هرکدام به نوعی کارکرد و تأثیر خود را بر 
روی حوزه های مختلف خدمات شهری دارند، یادآور 

شد: باید تلاش مضاعفی انجام شود تا پروژه های نیمه 
 کاره  در کمترین زمان مورد بهره برداری قرار گیرد.

وی خاطرنشــان کرد: در این راســتا اجرای پروژه 
هــای عمرانی و خدماتی و ارائه خدمات در بســتر 
و فضای شــهری می تواند نقــش مهمی در ایجاد 
 احســاس امنیت و رفاه شــهروندان داشته باشد.
قهرمانی با اشاره به ضرورت تقویت پیوست اجتماعی 
و فرهنگی پروژه ها بیان کــرد: باید  در هر پروژه ای 
پیوست نگاری بر اساس 4 آیتم اجتماعی، فرهنگی، 
اقتصادی و زیســت محیطی در مجموعه شهری 
صورت پذیرد و تأثیرگذاری آنها را پس از اجرا به روی 

شرایط زندگی شهروندان بررسی کرد

عضو شورای اسلامی شهر کرج:
شهرداری فهرست ساختمان های نا ایمن را منتشر کند

عمار ایزدیار:
برنامه ریزی برای احداث تقاطع غیر همسطح 4۵ متری گلشهر- خیابان بهشتی در حال انجام است

مریم قهرمانی صارم:
زمان بر شدن پروژه های عمرانی مردم را به زحمت می اندازد

اخبار

پیوست های زیست محیطی
 در اجرای پروژه پارکرود رعایت 

می شود

رئیس کمیسیون خدمات شهری، سلامت و 
محیط زیست شورای اسلامی شهر کرج گفت: 
برای تکمیل پارکرود سعی شده چارچوب های 
محیط زیســتی به طور کلامل رعایت و فضای 
سبز اطراف این پروژه به ویژه درختان کهنسال 

به خوبی حفظ و آسیبی به آنها وارد نشود.
 ســید مرتضی اعتصامی با اشــاره به اینکه 
شهرداری اهتمام ویژه ای برای تکمیل پارکرود 
بــه عنوان اولین پروژه مســتقل ایــن دوره از 
مدیریت شــهری دارد، اظهار کرد: با همکاری 
بین بخشی این پروژه ظرف کمتر از یک سال و 
 نیم از زمان کلنگ زنی به بهره برداری می رسد.
وی ادامــه داد: بــرای تکمیل پارکرود ســعی 
شــده چارچوب های محیط زیســتی به طور 
کامــل رعایــت شــود و فضای ســبز اطراف 
ایــن پروژه بــه ویــژه درختان کهنســال به 
 خوبی حفظ و آســیبی بــه آنها وارد نشــود.
وی با تاکید بر اینکه بــرای تکمیل این پروژه 
اســتعلامات لازم از شــرکت آب منطقه ای و 
محیط زیست البرز صورت گرفته، گفت: سعی 
شــده در این دوره از مدیریت شهری پیوست 
 زیست محیطی در اجرای پروژه ها فراموش نشود.

این مسئول تاکید کرد: ساحل سازی و پیاده راه 
سازی این پروژه با استفاده از مصالح طبیعی انجام 
 می شود تا بافت حاشیه رودخانه تغییری نکند.
وی اضافه کرد: بدون شــک اقتضائات و سخت 
گیری دســتگاه هایی مثل محیط زیست و آب 
منطقه ای در اجرای پروژه هایی مثل پارکرود 
که در حاشیه رودخانه قرار دارند به نفع مدیریت 
شهری اســت و از تکرار تجربه های ناموفق در 
بحث ساحل سازی رودخانه که طی سال های 
گذشــته در برخی شهرها شــاهد آن بودیم، 

جلوگیری می کند.

رئیس شورای اسلامی شهر کرج گفت: شهرداری تعهد داده 
هر امتیازی که برای انجام ساخت و ساز در گود حصارک لازم 

است به مالک فعلی بدهد تا روند ساخت و ساز تسریع شود.
جواد چپردار با اشاره به تلاش مدیریت شهری کرج برای 
حل دغدغه ساکنان محدوده گودبرداری حصارک اظهار کرد: 
از روزهای اولی که فعالیت رسمی شورای ششم آغاز شد، تک 
تک اعضاء بارها از این محدوده بازدید و در جریان جزئیات 
پیش آمده برای ساکنین اطراف این گودبرداری قرار گرفتند.

وی ادامــه داد: هر چند این اتفاق در این دوره از مدیریت 
شهری حادث نشده و مربوط به بیش از 8 سال پیش است 

ولی شهرداری و شورا خود را ملزم به رفع دغدغه خانوارهایی 
می داند که در اطراف گودحصارک سکونت دارد.

نماینده مردم در دوره ششم پارلمان شهری کرج با اشاره 
به اینکه با هماهنگی با دادستانی لایحه ای به شورا ارائه شد، 
گفت: علی رغم اینکه تامین منابع مالی قید شــده در این 
لایحه جزء تکالیف شــورا نبود ولی به خاطر اهمیت حفظ 
جان و مال 7۰ خانوار ساکنان این محدوده قرار شد مبلغی به 

عنوان مساعدت برای رهن خانه به آنها پرداخت شود.
این مســئول تاکید کرد: در ســفر ریاست جمهور هم 
تاکید زیادی بر حل مشــکلات ســاکنان ایــن محدوده 

شــد و بر این اساس شورا و شــهرداری جلسات متعددی 
در ایــن خصــوص برگــزار و قــرار شــد بــا تمهیداتی 
 مشــکلات گودحصارک به شــکل اساســی حل شــود.
چپــردار اضافــه کرد: مدیریت پســماند و حل مشــکل 
ترافیــک هــم از دیگر اولویت های اساســی ایــن دوره از 
 مدیریت شــهری و جزء مطالبات اصلی شــهروندان است.
وی گفت: برای اجرای این اولویت ها تلاش می شــود هم از 
اعتبارات ملی و ظرفیت های استانی استفاده و هم شهرداری 
اعتبارات مناسبی اختصاص دهد تا برنامه های پیش بینی 

شده در موعد مقرر اجرایی شود.

جواد چپردار:
شهرداری کرج وعده مساعدت ویژه به مالک جهت انجام ساخت و ساز را داده است
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سخنگو و رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی 
شهر کرج گفت: نشست پی و ایجاد ترکِ های عمیق 
در پنج ساختمانِ مجاورِ یکدیگر با 4۰ واحد مسکونی 
در حسن آباد تذکر جدی برای مقابله با ساخت و ساز 
 غیرمجاز و خارج از ضوابط شهرسازی به شمار می رود.

علی قاســم پور اظهار داشــت: حــوادثِ مکرر در 
ســاختمان های ناایمن که گاهــاً همچون ریزش 
برج هایِ متروپل یا آتش ســوزی مجتمع پلاسکو با 
خسارت های جانی و مالی همراه است و در روزهایِ 
گذشــته نیز احتمال وقوع حادثه ای ناگوار در محله 

حســن آباد وجود داشــت، نیازمندِ اتخاذ تدابیری 
 پیشگیرانه با مشارکت سایر نهادهای ذیربط می باشد.
وی افــزود: اکنــون دو دغدغه جدی وجــود دارد؛ 
نخست شناسایی ســاختمان های ناایمن و عمدتاً 
قولنامه ای که در ســالهای گذشــته احداث شــده 
و با گذشــتِ زمان اســتحکام خود را از دست داده 
و دچار نشســتِ پی، ترک و فرو نشســت شده اند و 
در نتیجــهِ تهدید جانی و مالی در انتظارِ ســاکنین 
و خانــه های مجاور می باشــد، تعــداد و موقعیت 
چنیــن املاکی باید به فوریت مشــخص و اقدامات 

 احتیاطی و پیشــگیرانه در دســتور کار قرار بگیرد.
این مســئول ادامه داد: بحثِ دیگر بررسی وضعیتِ 
ایمنی و تطبیقِ برج ها و مجتمع های تازه احداث یا 
در حال ساخت با ضوابط شهرسازی و استانداردهای 
ایمنی می باشــد، چرا که در بحثِ ریزش برج های 
متروپــل در آبــادان نیز ضعفِ نظارتــی و اهمال و 
قصورهای قبلــی منجر به خلقِ آن تــراژدی مرگ 
آور شــد لذا همانطور که برخی ساختمان های فاقد 
استحکام میراثِ گذشتگان برای ما شده، ما نیز به این 

چرخه دامن نزنیم!

علی قاسم پور:
شهرداری کرج فوراً گزارشی از تعداد و محل ساختمانهای ناایمن شهر را ارائه دهد

عضو شــورای اسلامی شــهر کرج بر 
ضرورت ایمن ســازی ســاختمان های 
عمومی کرج تاکیــد کرد و گفت : وقوع 
ســاختمان  ریزش  همچــون  حوادثی 
متروپل در آبادان زنگ خطری است برای 
مدیریت شهری در کشور که باید آن را 

بسیار جدی گرفت.

فاطمه منعمی گفت : متاسفانه برخی 
از ســاختمان های عمومی شــهر کرج 
اعم از تجاری و اداری، از اســتانداردها و 
تاییدیه های ایمنی برخوردار نبوده و به 
تذکرات و پیگیری هــای مکرر مراجع 
مربوطه همچون سازمان آتش نشانی و در 
خدمات ایمنی هم توجه لازم نشده است.

وی با اشــاره به وجود برخی از اماکن 
تجاری نا ایمن در هســته مرکزی شهر 
که روزانه شهروندان زیادی در این اماکن 
تردد دارند، اظهار داشــت : شهرداری با 
انتشار اسامی اماکن نا ایمن، مالکین این 
اماکن را مکلف به ایمن ســازی املاک 

نماید.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و منابع انسانی 
شورای اسلامی شــهر کرج گفت: در این دوره 
از مدیریت شــهری، در کنار تکمیل پروژه های 
کلان از اجــرای طرح های محلــه ای هم غافل 
نشــده ایم و طبق مصوبه قرار اســت در هریک 
از مناطــق دهگانه حداقل دو پــارک محله ای 
 احداث و تا پایان ســال به بهره برداری برســد.

عمار ایزدیار با اشــاره به اینکه رویکرد این دوره 
از مدیریت شــهری تکمیل پــروژه های نیمه 
تمام اســت، اظهار کرد: البتــه در کنار تکمیل 
ایــن پروژه ها، بنا اســت تا پایان ســال کلنگ 
 چند پــروژه جدید هــم به زمین زده شــود.
وی ادامه داد: یکی از برنامه های این دوره از مدیریت 
شهری، احداث تقاطع غیر همسطح 4۵ متری 

گلشهر - خیابان بهشتی است که به دلیل تعداد 
 بالای معارضین تا کنون وارد فاز اجرا نشده است.
وی بــا تاکید بر اینکه احــداث این تقاطع غیر 
همسطح نقش به ســزایی در کاهش ترافیک 
هسته مرکزی شهر دارد، گفت: بنا است مطالعات 
این پروژه تا پایان سال انجام و در سال های آینده 

عملیات اجرای آن آغاز شود.



رییس ســازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری کرج گفــت: در صورت حمایت شــورا و 
تخصیص اعتبار مناســب، این آمادگــی وجود دارد 
که بیــش از از ۳۰ پارک محلــه ای با اولویت مناطق 
 محروم در مناطق مختلف شهر به بهره برداری برسد.

حمیدرضا عبدالله پور با اشــاره به نگاه ویژه شهرداری 
به توسعه فضای سبز شهری اظهار کرد: با تلاش های 
صورت گرفته در چند ســال اخیر، سرانه فضای سبز 
شهری در کرج به 17 متر مربع رسیده که  حدود دو 

متر از استاندارد کشوری بیشتر است.
وی در ادامه با تاکید بر اهتمام این دوره از مدیریت 
شــهری کرج بر افتتاح ۳۰ پارک محله ای در مناطق 
دهگانه افزود: شورای شهر کرج احداث ۳۰ پارک را به 

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج 
 تکلیف کرده که پنج مورد از آنها به زودی افتتاح می شود.
وی ادامــه داد: در صورت حمایت شــورا و تخصیص 
اعتبار مناســب، این آمادگی وجود دارد که بیش از از 
۳۰ پــارک محله ای در کرج با اولویت مناطق محروم 

به بهره برداری برسد.
این مســئول در ادامه با اشاره به تاکید مقام معظم 
رهبری بر کاشت درختان مثمر اضافه کرد: در این راستا، 
کاشت درختان مثمر در پارک های محله ای و فضاهایی 
که شهروندان حساســیت لازم برای نگهداری از این 
 گونه درختان را دارند، در دستور کار قرار گرفته است.

عبدلله پور ابــراز کرد: خرما، گیــلاس، آلبالو و گردو 
از جملــه درختان مثمری اســت کــه در پارک های 

کرج کاشته شــده و از شهروندان درخواست می شود 
در فصــل باردهــی مراقب ایــن درختان باشــند و 
 در حیــن چیدن میوه ها به آنها آســیب نرســانند.

رییس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری کرج گفت: در صورت موفقیت این طرح، 
از سال بعد شاهد کاشــت تعداد بیشتری از  این نوع 

درختان در پارک های سطح شهر خواهیم بود.
وی همچنین به چگونگی آبیاری فضای سبز شهری 
اشاره کرد و افزود: : آبیاری فضای سبز شهری در کرج 
به سه شکل ثقلی، قطره ای و تانکری انجام می شود و 
با توجه به موقعیت مختلف پارک های ســطح شهر 
و گونه های مختلف درختان، ســعی شده از بهترین 

روش های آبیاری استفاده شود.

رییس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج:
سرانه فضای سبز کرج دو متر از استاندارد کشوری بیشتر است
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اخبـــــار

طرح جمع آوری یک روز 
در میان زباله ها منشاء تحولی 
زیست محیطی در کرج است

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری کرج با اشاره 
به آغاز اجرای طرح جمع آوری یک روز در میان زباله ها از درب 
منازل در این کلانشــهر پس از چهار دهه انتظار، گفت که این 
 اتفاق بسیار پرُبرکت و منشاء تحولات زیست محیطی خواهد بود.

غلامرضا رضوانی در حاشیه بازدید خبرنگاران از مرکز دفن زباله 
حلقه دره با اشاره به تلاش مدیریت شهری برای اجرای طرح »جمع 
آوری یک روز در میان زباله از درب منازل« در این کلانشهر اظهار 
کرد: امیدواریم با همکاری شهروندان بتوانیم تا آخر امسال این طرح 
 را در تمام یا لااقل در نیمی از محلات سطح شهر اجرایی کنیم.

وی با بیان اینکه در صورت همکاری شــهروندان، این طرح بعد 
از حــدود چهار دهه و برای اولین بار در کرج اجرایی می شــود 
گفت:. تعداد مخازن زباله نصب شــده در کرج از استانداردهای 
تعیین شده بیشتر است، روزانه حدود 7۰۰ تن زباله در کرج تولید 
می شود و اگر این حجم از زباله را بر تعداد مخازن موجود تقسیم 
کنیم، متوجه میشویم حتی اگر تمام زباله های تولیدی شهروندان 
 در مخازن جای داده شــود، تعدادی مخزن خالی باقی می ماند.
این مســئول اضافه کرد: در حال حاضربیش از دو هزار و ۵۰۰ 
مخزن زباله در کرج وجود دارد ولی به هر محله که مراجعه می 
 کنیم ساکنین و اهالی درخواســت نصب مخازن جدید دارند.

رضوانی با اشــاره به اینکه طرح جمــع آوری یک روز در میان 
زبالــه در گام اول در محله چهارصد دســتگاه اجرایی شــده، 
توضیــح داد: در حال حاضر  زباله های ســاکنین این محل در 
روزهــای زوج جمع آوری می شــود و برای موفقیت بیشــتر 
 این طــرح روزها جمعه هم به این روزها اضافه شــده اســت.

پیشرفت 40 درصدی 
عملیات احداث زمین ورزشی 
چندمنظوره در منطقه ۹ کرج

آرش یگانی با بیان اینکه این مجموعه با مســاحت سه هزار 
مترمربع دارای دو زمین مجزا برای احداث زمین والیبال، بسکتبال، 
فوتبال و هندبال و احداث زمین اسکیت است، گفت: این پروژه 
 در حال حاضر دارای پیشرفت 4۰ درصدی در حال انجام است.

وی عنوان کرد: در همین راستا این منطقه با نگاهی ویژه به ترویج 
و توسعه امر ورزش و افزایش سرانه های ورزشی در سطح شهر، 
ساخت این زمین ورزشی چندمنظوره ورزشی را در دستور کار 
خــود قرار داده و با برنامه هــای ریزی های صورت گرفته تلاش 
 می شود امسال به بهره برداری و در اختیار شهروندان قرار گیرد.
مدیر منطقه 9 شــهرداری کرج با تأکید بر تســریع عملیات 
بهســازی معابر ســطح منطقه گفت: هم زمان با اجرای طرح 
گســترده خدمات محله ای، همچنین در راســتای تسهیل در 
تردد شهروندان و تأمین امنیت و ایمنی آنان عملیات لکه گیری 
 و ترمیم آســفالت در معابر اصلی و فرعی در حال انجام اســت.
یگانی عنوان کرد: در همین راســتا و در جهت پاسخگویی به 
مطالبات شــهروندان این عملیات در شهرک نهال و بذر جاده 
 محمدشــهر با توزیع دو هزار تن آســفالت اجرایی شده است.

مدیر منطقه 9 شــهرداری کرج اظهار داشت: اجرای ۳۰۰ عدد 
تعویض و بازسازی استوانه ایمنی، نصب 2۰۰ عدد چشم گربه ای 
و رنگ آمیزی 4۰۰ مترمربع گذرگاه عابر پیاده همچنین ترمیم، 
نصب و بازسازی 4۰ عدد از تابلوهای ایمنی از مهم ترین اقداماتی 

است که از ابتدای سال جاری در منطقه انجام شده است.

حیوانات شهری پسماند نیستند!
باتوجه به اجرای طرح جمع آوری سگهای 
بلاصاحب ازســطح شهرها،شاهدتخلفات 
پیمانکارانی هستیم که عملکردآنها دراین 
راستا،تاثیربســزایی درناموفق بودن  طرح 
کنترل جمعیت سگهادارد،چراکه بسیاردیده 
شده که پیمانکاران مناطق مختلف باموازی 
کاری وجابجایی سگهای جمع آوری شده 
واخذمبلغ ازشهرداریهای مختلف سودجویی 
میکنندوازوظیفه خود،درواکسیناســیون 
وعقیم ســازی و همچنین رهاســازی در 

مناطق امن دورازشهردریغ میکنند.
باوجوداینکه ازتمام شــهرهای اســتان 
شاهدانتقال ســگهابه حلقه دره هستیم 
اماتعدادمحدودی درشــرایط نامناســبی 
درپناهگاه حلقه دره نگهداری میشوندکه 
دورازذهن نیســت که این تعدادزیادسگها 
درمناطق مختلف البرزکه به بهانه انتقال 
به حلقــه دره جمع آوری شــدند معدوم 
شهردیگرتوســط  به  شدندویاازشــهری 
پیمانکاران ســودجو منتقل میشوند،که  
نیازبه کنترل ونظارت قاطعانه دارد،چراکه 
درغیراینصــورت هزینــه هــا وبودجــه 
هادرجهــت کنترل جمعیــت هدررفته 
وهیچ تاثیری براین زمینــه ندارد،تجربه 
کشورهای دیگر نشــان داده که جزعقیم 
ســازی وواکسیناسیون وسپس رهاسازی 

درطبیعت هیچ کدام ازروشــهای کشتارو 
 نگهداری درپناهگاهها نتیجه نداشته است.
درخصوص نگهداری ســگها،مرکزی که 
مدیران سابق شــهرداری، بسیارنابخردانه 
برای این مخلوقات خداونددربدترین وآلوده 
ترین قسمت شــهردرنظرگرفته اند،نشان 
ازعدم مدیریت صحیح درگذشته ونادیده 
گرفتن شئونات شرعی واخلاقئ وانسانیت 
است،چراکه این محل حتی فاقدلوله کشی 
آب وتامیــن آب بــرای حیوانات ومحیط 
گرم وغیرقابل تحمل برای انسان وحیوان 
است،چنان که هیچگونه دسترسی برای 
مشارکت مردمی ورســیدگی به اسیران 
پناهگاه وجودندارد واین به معنی نگهداری 
وهدایــت به مرگ تدریجی سگهاســت. 
حیوانات شهری پسماند نیستند تا آن ها را 

دفع و دفن کرد.

هشت میلیارد تومان اعتبار برای 
جمع آوری سگ های بلاصاحب

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
کرج گفت: باوجوداینکــه در حال حاضر 
دو مرکــز نگهداری ســگ های ولگرد در 
کرج فعال اســت باز هم تعداد سگ های 
 ولگرد در ســطح شهر رو به افزایش است.

محمدرضا خسروی در دومین برنامه »پروژه 
گردی« که با حضور اصحاب رسانه در قالب 

بازدید از اجرای طرح جهادی »پاکداشت 
طبیعت« در شهرک ابریشم و روند فعالیت 
های مرکز دفن و پردازش زباله حلقه دره 
و بخش های مختلــف آن اعم از کارخانه 
کمپوست، استخر شیرابه ها و مرکز نگهداری 
سگ های بلاصاحب صورت گرفت، اظهار 
کرد: این روزها افزایش جمعیت سگ های 
بلاصاحب و آسیب هایی که به شهروندان 
به ویــژه کــودکان وارد می شــود، به یک 
معضل اجتماعی تبدیل شــده که در این 
راستا شــهرداری کرج اقدام به راه اندازی 
دو مرکز جمــع آوری، زنده گیری و کمپ 
 نگهداری از سگ های بلاصاحب کرده است.
وی بابیان اینکه ایــن مراکز در حلقه دره 
و باغســتان قرار دارند، افــزود: این مراکز 
جمعا بیــش از یک هزار ســگ ولگرد را 
پذیــرش و بعــد از اقدامات انــگل زدایی 
 و پــلاک کوبی رها ســازی مــی کنند.
خسروی اظهار کرد: روزانه ۵۰ الی ۶۰ قلاده 
ســگ بلا صاحب از سطح مناطق دهگانه 
شهر جمع آوری و در کلینیک این سازمان 

واکسیناسیون و عقیم سازی می شوند.
رئیس سازمان مدریت پسماند شهرداری 
کرج بابیان اینکه سگ های جمع آوری شده 
بعد از مراحل عقیم سازی و واکسیناسیون 
به پناهگاه واقع در مرکز دفن حلقه دره و 
باغستان منتقل می شوند، خاطرنشان کرد: 
این سگ ها به صورت زنده گیری و بدون 

هیچ آســیبی به این مراکز منتقل و بعد 
 از مراحل ذکرشــده رهاســازی می شوند.
وی خاطرنشان کرد: طی سال جاری هشت 
میلیارد تومان اعتبار برای جمع سگ های 
ولگرد در نظر گرفته شــده اســت که دو 
میلیارد تومان آن صرف تأمین غذای این 

سگ ها می شود.

کاهش میزان شیرابه زباله ها 
با استفاده از شیوه های جدید

ایــن مســئول همچنین با بیــان اینکه 
طی ســالیانِ اخیر همواره میزان تولید و 
انباشت شیرابه زباله ها در حلقه دره رو به 
افزایش بوده اســت، گفت: برای نخستین 
بار و اســتفاده از شیوه های علمی و نوین، 
میزان شیرابه ها در حال کاهش می باشد 
و همانطور که اصحاب محترم رسانه امروز 
از اســتخرهای نگهداری بازدید داشتند، 
 ظرفیت برخی از آنها خالی شــده اســت.
وی همچنیــن بــا بیان اینکــه کارخانه 
کمپوست شهرداری کرج به دلایلی با تمام 
ظرفیت فعالیت نمی کند و پیمانکار توفیق 
چندانی در عمل به تعهدات خود نداشته 
است، عنوان کرد: پیگیر راه اندازی خطوط 
جدید و فعالیــتِ کارخانه با تمام ظرفیت 
هستیم و اقدامات و پیگیری های لازم در 

دست اقدام می باشد.

 در بازدید اصحاب رسانه از حلقه دره:

امکانات محدودپناهگاه سگهادرحلقه دره

۱۷ ژوئن ۲۰۲۲ 
روز جهانی رفتگر مبارک

روزی برای قدردانی از 
مردان و زنانی که کمک 

می کنند تا محیطی پاکیزه 
داشته باشیم.


